
PROTOKÓ  NR  67-11/2005Ł
z  posiedzenia  Komisji  Polityki  Gospodarczej  i  Morskiej  Rady Miasta Gda skań ,  które 
odby o si  dnia ł ę 23 sierpnia 2005 roku, o godz. 12.00, w sali nr 003 – Nowy Ratusz, przy ul. 
Wa y  Jagiello skie  1  w  Gda sku,  a  ł ń ń nast pnie  o  godz.  15,00ę  w  Gda skim  Zarz dzień ą  
Nieruchomo ci Komunalnych, przy ul. Partyzantów 74 w Gda sku Wrzeszczuś ń

Obecni: wed ug za czonych list obecno ci, które stanowi  za cznik nr1, za cznik nrł łą ś ą łą łą  
2, za cznik nr 3, za cznik nr 4 do protoko u.łą łą ł

Na stan siedmiu (7) cz onków Komisji, w posiedzeniu uczestniczy o pi ciu (7), czyli by oł ł ę ł  
quorum do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków.

Posiedzeniu przewodniczy  Radny Kazimierz Koralewski – Przewodnicz cy Komisji Politykił ą  
Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta gda ska.ń

Po stwierdzeniu  quorum,  otworzy  posiedzenie,  powita  zebranych i  poinformowa ,  e  wł ł ł ż  
mi dzyczasie,  czyli  po  sporz dzeniu  porz dku  obrad  naszej  Komisji,  ę ą ą który  stanowi 
za cznik nr 5 do protoko u łą ł i przekazaniu Pa stwu Radnym do skrytek, w dniu 19 sierpniań  
2005 roku nast pi a zmiana porz dku obrad,  ą ł ą który stanowi za cznik nr 6łą . Po tym czasie 
skierowane zosta y jeszcze do wniesienia pod obrady naszej Komisji dwa projekty uchwa :ł ł

• w  sprawie  ustalenia  uprawnie ,  zasad  i  odp atno ci  przy  przejazdach  osóbń ł ś  
niepe nosprawnych, przystosowanych do tego celu mikrobusami, na terenie Gda ska –ł ń  
druk nr 1587. Ten punkt proponuje przyj  i rozpatrywa  w punkcie nr 3 porz dkuąć ć ą  
obrad.

Kto z Pa stwa jest za przyj ciem tego projektu uchwa y?ń ę ł

G osowanie:ł
Powy sze zosta o przyj te jednog o nie- 7 g osami za.ż ł ę ł ś ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Nast pny projekt uchwa y jest w sprawie zmiany Planu Inwestycyjnego Miasta gda ska naę ł ń  
lata 2005- 2009 – druk nr 1590. Ten punkt proponuj  przyj  i rozpatrywa  w punkcie nr 7ę ąć ć  
porz dku obrad.ą

Kto z Pa stwa jest za wniesieniem tego projektu uchwa y?ń ł

G osowanie:ł
Powy sze zosta o przyj te jednog o nie- 7 g osami za.ż ł ę ł ś ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za przyj ciem ń ę nast puj cego porz dku obrad Komisji w dniuę ą ą  
dzisiejszym:

1. Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  uchylenia  Uchwa y  Nrł ł  
XXXVI/1179/05 Rady Miasta Gda ska z  dnia 31 marca 2005 roku w sprawień  
utworzenia  rachunku  dochodów  w asnych  przy  Zarz dzie  Dróg  i  Zieleni  wł ą  
Gda sku – jednostka bud etowa –  ń ż druk nr 1466.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań



2. Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie w sprawie przyj cia „Programuł ę  
wspó pracy Miasta Gda ska z organizacjami pozarz dowymi na rok 2006 – ł ń ą druk 
nr 1457.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

3. Opiniowanie projektu uchwa y RMG  w sprawie ustalenia uprawnie ,  zasad ił ń  
odp atno ci przy przejazdach osób niepe nosprawnych, przystosowanych do tegoł ś ł  
celu mikrobusami, na terenie Gda ska – ń druk nr 1587.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

4. Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  zmieniaj cej  Uchwa  Rady  Miastał ą łę  
Gda ska   Nr  XVI/500/99  z  dnia  25  listopada  1999  r.  w  sprawie  przepisówń  
porz dkowych  zwi zanych  z  przewozem  osób  i  baga u  r cznego  pojazdamią ą ż ę  
gminnego transportu zbiorowego na terenie miasta Gda ska                                –ń  
druk nr 1470.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

5. Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG zmieniaj cej  Uchwa  Nr  XXIX/936/04ł ą łę  
Rady Miasta Gda ska z  dnia 28 pa dziernika 2004 roku w sprawie  ustaleniań ź  
zasad  taryfowych  oraz  cen  za  przejazdy  rodkami  gminnego  transportuś  
zbiorowego– druk nr 1588.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

6. Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  zatwierdzenia  zakresuł  
rzeczowego  i  róde  finansowania  przedsi wzi cia  inwestycyjnego  o  nazwieź ł ę ę  
„Modernizacja gospodarki odpadami komunalnymi w Gda sku” oraz udzieleniań  
upowa nienia  do  podpisania  wniosku  o  jego  dofinansowanie  z  Funduszuż  
Spójno ci – ś druk nr 1518.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

7. Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  zmieniaj cej  uchwa  Rady  Miastał ą łę  
Gda ska w sprawie  uchwalenia miejskiego  programu „Wsparcie  dla aktywnień  
poszukuj cych pracy” – ą druk nr 1471.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

8. Opiniowanie  projektu  chwa y  RMG w  sprawie  zmiany  Planu Inwestycyjnegoł  
Miasta Gda ska na lata 2005-2009 – ń druk nr 1590.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

Ok.  godz.  14,30  przerwa  i  wyjazd  Komisji  do  Gda skiego  Zarz du  Nieruchomo ciń ą ś  
Komunalnych, przy ul. Partyzantów 74.
Po przerwie - dalszy ci g obrad Komisji ą z nast puj cym porz dkiem:ę ą ą

9. Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie zasad gospodarowania gara amił ż  
i pobierania op at – ł druk nr 1472.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

10.  projektu uchwa y RMG zmieniaj cej uchwa  Nr XXXIV/1045/05 Rady Miastał ą łę  
Gda ska z dnia 13 stycznia 2005 roku w sprawie zasad gospodarowania zasobemń  
komunalnych lokali u ytkowych, czynszów i ich p atno ci oraz podzia u Miastaż ł ś ł  
Gda ska na strefy czynszowe ń – druk  nr 1517.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań
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11. Opiniowanie  przydzia u  lokali  u ytkowych,  przydzielanych  w  trybieł ż  
bezprzetargowym.

Przedstawia: Radny Wies aw Kami ski –  Przewodnicz cy Zespo u ds. Lokali U ytkowych,ł ń ą ł ż  
Handlu i Us ug KPGiM RMGł

12. Wolne wnioski, sprawy bie ce, korespondencja.żą

G osowanie:ł

Porz dek obrad zosta  przyj ty jednog o nie- 7 g osami za.ą ł ę ł ś ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Porz dek zosta  przyj ty.  Przyst pujemy  do procedowania punktu nr 1.ę ę ą ł ę ę  
Oddaj  g os  przedstawicielowi  Prezydenta  Miasta  Gda ska  –  wnioskodawcy  projektuę ł ń  
uchwa y.ł

PUNKT - 1
Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie uchylenia Uchwa y Nr XXXVI/1179/05ł ł  
Rady  Miasta  Gda ska z  dnia 31 marca 2005 roku w  sprawie  utworzenia  rachunkuń  
dochodów w asnych przy Zarz dzie Dróg i Zieleni w Gda sku – jednostka bud etowa –ł ą ń ż  
druk nr 1466.

Pan Lech Soko owski – G ówny Ksi gowy Zarz du Dróg i Zieleni w Gda skuł ł ę ą ń
Zreferowa  przedmiotowy projekt uchwa y, zawarty  ł ł w druku nr 1466 – za cznik nr 7 dołą  
protoko u.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA:

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czyli,  uchwalaj c  poprzednio uchwa  o  utworzeniu  takiego rachunku,  wyszli my  jakbyą łę ś  
przed szereg a teraz musimy ten rachunek likwidowa .ć

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Po prostu le by  zinterpretowany przepis.ź ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy  s  jeszcze  jakie  uwagi?  Poniewa  nie  ma,  zamykam  dyskusj  i  przechodzimy  doą ś ż ę  
g osowania.ł
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Ustalenia: 
Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMG wń ł  
sprawie uchylenia Uchwa y Nr XXXVI/1179/05 Rady Miasta Gda ska z dnia 31 marcał ń  
2005 roku w sprawie utworzenia rachunku dochodów w asnych przy Zarz dzie Dróg ił ą  
Zieleni w Gda sku – jednostka bud etowa –  ń ż druk nr 1466?
 
G osowanie:ł

Komisja  jednog o nie  -  5  g osami  za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1466.ł
Opinia Nr 67-11/370/65/2005 stanowi za cznik nr 8 do protoko u.łą ł

PUNKT - 2
Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  w  sprawie  przyj cia  „Programuł ę  
wspó pracy Miasta Gda ska z organizacjami pozarz dowymi na rok 2006                        –ł ń ą  
druk nr 1457.

Pani Janina Ma ko – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowiań
Zreferowa a przedmiotowy  projekt  uchwa y –  ł ł druk nr 1457 stanowi  za cznik nr  9 dołą  
protoko u.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusję ę ę

DYSKUSJA

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisji ł
Projekt ten by  wczoraj rozpatrywany na Komisji Spraw Spo ecznych i ja wnosi am szeregł ł ł  
uwag, ale adna oczywi cie nie zosta a uwzgl dniona. ż ś ł ę

Wobec tego mam pytanie. Prosz  zauwa y  Szanowana Komisjo, e w § 9 jest ograniczenie,ę ż ć ż  
e dotacje nie mog  by  udzielane na dzia alno  polityczn  lub religijn . Dla mnie zarównoż ą ć ł ść ą ą  

dzia alno  religijna jak i polityczna mo e by  interpretowana dowolnie a mówi  to g ownieł ść ż ć ę ł  
dlatego, e by am w Komisji konkursowej, albo rozszerzaj co, albo zaw aj co, dlatego też ł ą ęż ą ż 
zawnioskowa am  i  my l ,  e  to  si  na  sesji  stanie,  eby  poda  dok adn  definicj ,  zł ś ę ż ę ż ć ł ą ę  
encyklopedii,  albo z  jakich  ksi ek,  albo z  ustawy,  co si  pod tym rozumie,  poniewaś ąż ę ż 
dzia alno  polityczna dla mnie, dostawanie pieni dzy i to du ych na spotkania z pos ami i nał ść ę ż ł  
spotkania  z  innymi  politykami  –  na  kwiatki  i  na  pocz stunek i  na  inne sprawy  -  to jestę  
dzia alno  polityczna, je eli dobrze by j  zinterpretowa . Wed ug mnie natomiast wszystkieł ść ż ą ć ł  
inne sprawy Matemblewa, które robi z m odzie  odpadaj  a nie powinny odpa . Tam sił żą ą ść ę 
bardzo du o robi dla dzieci i m odzie y. ż ł ż
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Nie wiem, co si  stanie na sesji. Pan Prezydent si  zobowi za , ale jak Panie tutaj jeszcze nieę ę ą ł  
wiedz  nic na ten temat, to ja si  obawiam, e nic si  nie zrobi w tym zakresie i b dzie onaą ę ż ę ę  
przeg osowana.ł

W § 4 jest te  zapis upowszechnianie kultury fizycznej, sportu i turystyki, punkt 5. ż

Tutaj  te  mog  by .  Ostatnio si  ukaza a  we Wspólnocie, któr  czytam interpretacja,  eż ą ć ę ł ą ż  
gminie nie wolno finansowa  zawodów sportowych, nawet dla m odzie y tylko turystyk  ić ł ż ę  
sport,  czyli  rozwój  sportowo-turystyczny  –  tak  dok adnie  jest  to  zapisane.  Wszelkie  inneł  
interpretowanie  przez  organizacje  pozarz dowe,  e  w  ustawie  o  dzia alno ci  po ytkuą ż ł ś ż  
publicznego, to nie mo e by  rozszerzaj ce interpretowanie, bo zadanie w zakresie sportu jestż ć ą  
zadaniem wy cznie wojewody, czyli rz du. łą ą

Niestety  nie mog  si  tu  przebi ,  nie bardzo si  mnie s ucha  i  by  mo e, gdy przyjdzieę ę ć ę ł ć ż  
kontrola, dopiero na te nieprawid owo ci zwróci uwag .ł ś ę

Jeszcze na jedn  spraw  chcia am zwróci  uwag . W § 5, celem nadrz dnym powinna byą ę ł ć ę ę ć 
na przyk ad ósemka –  promocja  miasta  Gda ska.  Mo na to ró nie rozumie ,  ale,  je elił ń ż ż ć ż  
pracownicy  Urz du  przy  Prezydencie  maj  Fundacj  Gda sk ,  jest  to  organizacjaę ą ę ń ą  
pozarz dowa i organizacja dzia aj ca w sferze po ytku publicznego, bo tak to si  fachowoą ł ą ż ę  
nazywa, to si  mi k óci. Je eli promocja miasta Gda ska jest prawie w ka dym rozdzialeę ł ż ń ż  
bud etu  a  ustawa  mówi,  e  na zadania,  które s  z  bud etu  przeznaczone nie  mo e  byż ż ą ż ż ć 
przeznaczana dotacja dla organizacji pozarz dowych, no ale ja to tylko wnosz , mo e kto  toą ę ż ś  
kiedy  przeczyta, poniewa  tutaj niestety nie mo na z tym nic zrobi  a ja uwa am, e jestś ż ż ć ż ż  
tutaj celem nadrz dnym, a nie ma celu nadrz dnego. Przedstawiciele wojewody byli wczoraję ę  
na Komisji i, mieli wiele uwag do dzia alno ci jednostek socjalizacyjnych, resocjalizacyjnychł ś  
i wychowawczych na rzecz dzieci i m odzie y i w a nie ci przedstawiciele mówili, e celemł ż ł ś ż  
nadrz dnym  dla  organizacji  powinno  by  w a nie  to,  eby  by y  projekty  i  grantyę ć ł ś ż ł  
przyznawane na rzecz dzieci i m odzie y, bo to jest taniej, jak tworzy  samemu jednostk .ł ż ć ę  
Niestety  te  to nie  znalaz o uznania  na Komisji  Spraw Spo ecznych.  To s  moje  ogólneż ł ł ą  
uwagi.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo.ę ę
Czy s  jeszcze jakie  pytania, uwagi do projektu uchwa y?ą ś ł
Poniewa  nie ma, przechodzimy do g osowania.ż ł

Ustalenia: 
Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMG wń ł  
sprawie  przyj cia  „Programu  wspó pracy  Miasta  Gda ska  z  organizacjamię ł ń  
pozarz dowymi na rok 2006 – ą druk nr 1457?

G osowanie:ł
Komisja  jednog o nie  -  5  g osami  za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1457.ł
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Opinia Nr 67-11/371/66/2005 stanowi za cznik nr 10 do protoko u.łą ł

PUNKT – 3
Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG   w  sprawie  ustalenia  uprawnie ,  zasad  ił ń  
odp atno ci przy przejazdach osób niepe nosprawnych, przystosowanych do tego celuł ś ł  
mikrobusami, na terenie Gda ska – ń druk nr 1587.

Pani  Magdalena  Marsza kowska  –  Zast pca  Dyrektora  Miejskiego  O rodka  Pomocył ę ś  
Spo ecznej w Gda skuł ń
Zreferowa a przedmiotowy projekt uchwa y –  ł ł druk nr 1587 stanowi za cznik nr 11 dołą  
protoko u.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA:

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Mam pytanie i w dniu dzisiejszym, zgodnie ze statutem wnios am poprawk  do tego projektuł ę  
uchwa y do Rady Miasta.  ł Poprawka stanowi za cznik nr 12 do protoko ułą ł .   Dlaczego o 
tym w ogóle mówi ? Mianowicie dlatego, e od kwietnia walcz  w tej sprawie na wniosekę ż ę  
mieszka ców, którzy  od 1 kwietnia  tego roku zostali  pozbawieni doro li  niepe nosprawniń ś ł  
dojazdu. Nie jest to prawda, e nie ma mikrobusów, bo mikrobusy zosta y postawione na tzw.ż ł  
ko ki,  bo  ci  co  prowadz  te  mikrobusy  tak  powiedzieli,  t umaczono,  e  nie  mał ą ł ż  
zabezpieczonych wozo-kilometrów a nie, ze op ata taka, czy inna.ł
T  uchwa  nic  nie  zmienimy,  poniewa  nie  ma  dokonanej  zmiany  uchwa y  o  wozo-ą łą ż ł
kilometrach, eby  ci niepe nosprawni mogli korzysta  z tych przejazdów. Dotychczas nież ł ć  
mam odpowiedzi, dlaczego limit wozo-kilometrów, który by  przewidziany na ca y rok 2005ł ł  
zosta  wykorzystany  przez  3 miesi ce.  Mikrobusy  by y,  zdolno  przewozowa by a,   aleł ą ł ść ł  
miasto nie zrobi o odpowiednich warunków i ludzie ci nie byli przewo eni a chodzi tu g ównieł ż ł  
o przewozy na cele rehabilitacyjne, ale tak e na spotkania integracyjne. Kto  mi tu powiedziaż ś ł 
z urz dników, a po co oni maj  je dzi ? ę ą ź ć

Prosz  Pa stwa. Nie wiem, czy kto  wie, co to jest spotkanie integracyjne? Tam jest lekarz,ę ń ś  
tam jest  psycholog, jak jest  potrzeba to i  psychiatra  i  oni wymieniaj  si  jak leczy ,  jaką ę ć  
post powa  w danej chorobie. By am na takim spotkaniu i widzia am jak to si  odbywa. Toę ć ł ł ę  
nie  jest  zwyk e  spotkanie  si  na  kawce,  ale  to  jest  spotkanie  integracyjne,  wymianał ę  
do wiadcze , jak sobie pomaga  wzajemnie w ich ci kiej sytuacji.ś ń ć ęż

W zwi zku z powy szym, czy od 1 wrze nia, jak ta uchwa a wejdzie w ycie, czy ci ludzie,ą ż ś ł ż  
którzy  zostali  odstawieni  1  kwietnia,  bo  wszyscy  doro li  nie  mogli  korzysta  z  tychś ć  
przewozów, czy oni b d  przewo eni?ę ą ż

Tutaj  w §  9, jest  pozycja  przejazdy  komercyjne,  przewóz za  kwot  4,35 z .  pyta am się ł ł ę 
dyrektora Szczyta, ile jest za taksówk . Odpowiedzia  mi, e  do 2 z . Zreszt  Pan Radnyę ł ż ł ą  
Adamski te  si  ze mn  w tej kwestii zgodzi , chocia  wniosek nie by  podj ty, bo poprosiż ę ą ł ż ł ę ł 
mnie, eby go z o y a na sesji i b dziemy go g osowa . Wobec tego przejazd mikrobusemż ł ż ł ę ł ć  
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jest  o  ponad  130%  wi kszy  ni  normalnej  taksówki.  Zwyk  taksówk  przejazd  jestę ż łą ą  
utrudniony, bo nie ma odpowiednich warunków, ale jest ta szy. ń

Czekam wci  na odpowied  dlaczego od kwietnia nie byli wo eni doro li niepe nosprawni. ąż ź ż ś ł
Pyzatym stawki s  ustalone z takimi groszami, np. 3,45 itd. b dzie to utrudnione dla osóbą ę  
niepe nosprawnych z tymi groszami, nie ma tu adnej analizy ekonomicznej, dlaczego tak ał ż  
nie inaczej, nie ma adnego uzasadnienia. Wnios am poprawk  w tym temacie i b dziemyż ł ę ę  
dyskutowali na sesji.

Pani  Magdalena  Marsza kowska  –  Zast pca  Dyrektora  Miejskiego  O rodka  Pomocył ę ś  
Spo ecznej w Gda skuł ń
Niniejszy  projekt  uchwa y  jest  wynikiem  analizy  obowi zuj cej  uchwa y,  która  zosta ał ą ą ł ł  
znowelizowana  w  2002 bardzo  krótkim zapisem,  umo liwiaj cym  w a nie  korzystanie  zż ą ł ś  
bezp atnych  przewozów  równie  dzieciom,  o  których  ju  wspomnia am,  ze  specjalnymił ż ż ł  
potrzebami edukacyjnymi, to nie by y potrzeby w zakresie przemieszczania, tylko edukacyjneł  
i w a nie ta uchwa a, w a nie ten projekt, który Pa stwu przedstawiamy ma wyeliminował ś ł ł ś ń ć 
takie sytuacje, o których mówi a tutaj Pani Radna, e w kwietniu nie by o ju  przewo onychł ż ł ż ż  
osób i da  mo liwo  korzystania z tych przewozów osobom niepe nosprawnym doros ym. ć ż ść ł ł

Poza tym ten projekt uchwa y nie by  przygotowany tylko i wy cznie przez Miejski O rodekł ł łą ś  
Pomocy Spo ecznej,  ale  przy  wspó pracy  trzech jeszcze  dodatkowo wydzia ów, wydzia uł ł ł ł  
Spraw Spo ecznych, Wydzia u Edukacji Wydzia u Transportu Miejskiego, które analizowa ył ł ł ł  
dotychczasow  realizacj  obowi zuj cej  uchwa y.  Ta  uchwa a  nie  zmienia  zasadą ę ą ą ł ł  
odp atno ci,  wr cz  przeciwnie,  jeszcze   bardziej  uszczegó awia  je  daj c  mo liwoł ś ę ł ą ż ść 
korzystania w a nie z tych bardzo tanich przewozów osobom niepe nosprawnym. Te osobył ś ł  
niepe nosprawne  w  priorytecie  g ównie  mieszcz  si  jako  osoby  upo ledzone,  np.  zł ł ą ę ś  
umiarkowanym  i  znacznym  stopniem,  które  nie  s  w  stanie  samodzielnie  funkcjonowa ,ą ć  
porusza  si . Osoby z narz dem ruchu, czyli z niepe nosprawno ci  narz du ruchu, czyli np.ć ę ą ł ś ą ą  
o wózku, czy np. reumatologiczn  spraw , czy kr gos up, osoby np. z epilepsj , czy osoby zeą ą ę ł ą  
sprawami neurologicznymi. Te osoby nie s  w stanie porusza  si  samodzielnie, i w zwi zkuą ć ę ą  
z tym dowóz mikrobusami do ich miejsca zamieszkania, wr cz pod dom jest niezb dne.ę ę

Natomiast  osoby  niepe nosprawne.  Tutaj  dalecy  jeste my  od  rozumienia  osobył ś  
niepe nosprawnej jako tej, której powinno si  wszystko dawa . Aktualne trendy wobec osóbł ę ć  
niepe nosprawnych na ca ym wiecie s  takie, eby osoby niepe nosprawne w jej pozosta ejł ł ś ą ż ł ł  
aktywno ci uaktywnia  wr cz, czyli nie przejmowa  za ni  ycia, tylko uaktywnia  j  wś ć ę ć ą ż ć ą  
tym,  co  u  niej  pozosta o.  St d  nawet  osoba  niewidoma  jest  w  stanie  samodzielnie  sił ą ę 
porusza ,  je eli  do  tego  jest  przygotowana.  Natomiast  osoba,  która  nie  jest  do  tegoć ż  
przygotowana przechodzi proces rehabilitacji ku temu. Oczywi cie ma mo liwo  przejazduś ż ść  
takim  transportem  i  do tego  celu,  eby  okre li ,  która  osoba  ma  mo liwo  przejazdu,ż ś ć ż ść  
w a nie  tanim  transportem  –  tanimi  mikrobusami  –  zostanie  powo ana  zarz dzeniemł ś ł ą  
Prezydenta Miasta w wyniku uchwalenia tego projektu Komisja, która b dzie decydowa a oę ł  
tym. I zapewniam Pa stwu, e dalecy jeste my od analizowania osób niepe nosprawnych nań ż ś ł  
gorszych  i  na  mniej  gorszych,  ale  przede  wszystkim  na  potrzebuj cych  takiego  taniegoą  
przejazdu.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Rozumiem,  ze  uchwa a  ta  jest  jakby regulaminem korzystania  z  przejazdów przez  osobył  
niepe nosprawne i w stosunku do obowi zuj cej uchwa y one te sprawy bardziej szczegó owoł ą ą ł ł  
doprecyzowuje?
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Pani  Magdalena  Marsza kowska  –  Zast pca  Dyrektora  Miejskiego  O rodka  Pomocył ę ś  
Spo ecznej w Gda skuł ń
Tak.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  mi  wyja ni  tylko jeszcze  jedn  spraw .  S  mikrobusy,  które  miasto  dosta o  odę ś ć ą ę ą ł  
przedsi biorstwa gazowniczego? Czy on te  jest wykorzystywany do tego celu.ę ż

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Ten mikrobus jest chyba w jakiej  szkole.ś

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy te wszystkie mikrobusy dla osób niepe nosprawnych s  w ZKM?ł ą

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Tak.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy to jest tak samo jak z autobusami?

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Dok adnie tak. ł

Radna Zofia Gosz - cz onek Komisjił
Wszyscy wszystko wiedz , tak to wszystko pi knie wygl da. Prosz  mi odpowiedzie , czy wą ę ą ę ć  
zwi zku  z  t  uchwa  ludzie  niepe nosprawni  doro li,  którzy  od  1  kwietnia  byli  i  są ą łą ł ś ą 
pozbawieni  przewozów,  czy  ta  uchwa a  w  czym  pomo e,  bo wed ug Pani  t umaczeniał ś ż ł ł  
dzisiejszego absolutnie nie?

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
A jakie osoby by y pozbawione tych przejazdów?ł

Radna Zofia Gosz - cz onek Komisjił
Pani Radna, ja mówi am, e od 1 kwietnia doro li niepe nosprawni nie byli przewo eni. Gdył ż ś ł ż  
interweniowali, powiedziano im, e nie ma ju  limitu wozokilometrów. Teraz, je eli Radaż ż ż  
Miasta nie zwi ksza t  uchwa a wozokilometrów, to czy to pozwoli od wej cia w ycie teję ą ł ś ż  
uchwa y b d  niepe nosprawni mogli korzysta  z tego prawa, czy nie? Czy w ogóle Pa stwoł ę ą ł ć ń  
s  zorientowani w tej sprawie?ą

Pani  Magdalena  Marsza kowska  –  Zast pca  Dyrektora  Miejskiego  O rodka  Pomocył ę ś  
Spo ecznej w Gda skuł ń
Tak Prosz  Pa stwa. Ta uchwa a w a nie te sprawy reguluje.ę ń ł ł ś

Radna Zofia Gosz - cz onek Komisjił
Nie. Czy ci ludzie, którzy zostali pozbawieni tych przewozów, pani o tym nawet nie wie, bo 
Pani dopiero ode mnie si  dowiedzia a  - b d  mogli je dzi  a nie co ta uchwa a reguluje?ę ł ę ą ź ć ł

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Pani Radna. prosz  mówi  precyzyjnie jacy to s  ci ludzie. Jacy ludzie zostali pozbawienię ć ą  
tych us ug?ł
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Radna Zofia Gosz - cz onek Komisjił
Doro li niepe nosprawni.ś ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa. Nie dyskutujmy w ten sposób. Po co takie polemiki.ę ń

Pani  Magdalena  Marsza kowska  –  Zast pca  Dyrektora  Miejskiego  O rodka  Pomocył ę ś  
Spo ecznej w Gda skuł ń
Zapewniam  Pa stwa,  e  wiem,  dlatego,  e  do  tej  pory  95%  dzieci  korzysta o  z  tegoń ż ż ł  
transportu, natomiast tylko 5% doros ych. Ta uchwa a w a nie ma niwelowa  te ró nice ił ł ł ś ć ż  
pozwoli  na korzystanie z tego transportu osobom niepe nosprawnym doros ym.ć ł ł

Radna Zofia Gosz - cz onek Komisjił
To teraz dzieci b d  bardziej pozbawione.ę ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Nie chcia bym si  tutaj spiera , poniewa  ta uchwa a reguluje pewne kryteria, poprawia teł ę ć ż ł  
kryteria, wi cej osób b dzie mog o skorzysta  z us ug.ę ę ł ć ł
Radna Zofia Gosz - cz onek Komisjił
Dobrze, ale ja si  wcale nie upieram. Po prostu, je eli osoby kompetentne nie znaj  tematu wę ż ą  
ogóle, ze ci ludzie nie doje d aj  od 1 kwietnia.ż ż ą

Radny Marek Polaszewski- cz onek Komisjił
Pani Radna nie zg asza formalnego wniosku w tej sprawie?ł

Radna Zofia Gosz - cz onek Komisjił
Wniosek  jest  z o ony  do  Przewodnicz cego  Rady  Miasta,  w  skrytkach  radnych  ju  tenł ż ą ż  
wniosek jest.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Wniosek Pani Radnej b dzie g osowany na sesji Rady.ę ł

Czy s  jeszcze jakie  pytania, uwagi do projektu uchwa y? Poniewa  nie ma przechodzimyą ś ł ż  
do  g osowania.ł

Ustalenia: Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMG wń ł  
sprawie  ustalenia  uprawnie ,  zasad  i  odp atno ci  przy  przejazdach  osóbń ł ś  
niepe nosprawnych, przystosowanych do tego celu mikrobusami, na terenie Gda ska –ł ń  
druk nr 1587?

G osowanie:ł
Komisja  jednog o nie  -  5  g osami  za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1587.ł
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Opinia Nr 67-11/372/67/2005 stanowi za cznik nr 13 do protoko u.łą ł

PUNKT – 4
Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  zmieniaj cej  Uchwa  Rady  Miasta  Gda skał ą łę ń  
Nr  XVI/500/99  z  dnia  25  listopada  1999  r.  w  sprawie  przepisów  porz dkowychą  
zwi zanych  z  przewozem  osób  i  baga u  r cznego  pojazdami  gminnego  transportuą ż ę  
zbiorowego na terenie miasta Gda ska  – ń druk nr 1470.

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Zreferowa  przedmiotowy projekt uchwa y -  ł ł druku nr 1470 stanowi za cznik nr 14 dołą  
protoko u.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA:

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Ponownie w uchwale znalaz  si  ten zapis, który jest takim zapisem dosy  dyskusyjnym, boł ę ć  
je eli  wskazujemy  samochód,  którym  rowerzy ci  mog  si  w  komunikacji  miejskiejż ś ą ę  
przemieszcza , czyli ten niskopod ogowy autobus, nadal jest ten zapis, e pod warunkiem, zeć ł ż  
nie zagra a bezpiecze stwu ruchu oraz pasa erów.ż ń ż

Wraca pytanie. Czy rowerzysta jest pijany, czy rower?  Przez ca y czas b dziemy mieli tenł ę  
niuans taki.

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalnej ę ł
Tak, bo prawnicy informuj  nas o tym, e taki zapis musi by  wniesiony, poniewa  spe niaą ż ć ż ł  
wymóg ustawowy.

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
By am na posiedzeniach zespo ów kilkakrotnie i regulaminy przewozów s  zmienione, s  oneł ł ą ą  
uszczegó owione.  Na  ten  temat  by a  d uga  dyskusja,  czy  w  uchwale  pisa  du o,  czy  wł ł ł ć ż  
uchwale  pisa  ma o,  ale  po  prostu  tamta  uchwa a  mówi  o  regulaminie  przewozu  i  wć ł ł  
regulaminie przewozu b dzie to uszczegó owione. Ostatecznie Polska Liga Ekologiczna na toę ł  
si  zgodzi a, bo pocz tkowo rower mia  mie  pierwsze stwo przed wszystkimi, czyli przezę ł ą ł ć ń  
miasto z rowerem jecha  autobusem a za miasto wsi  sobie na rower a ludzie do pracy i doć ąść  
szko y b d  si  pcha  nie b d  mieli miejsca. Ostatecznie od tego odst piono.ł ę ą ę ć ę ą ą

Ustalenia: 
Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
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Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMGń ł  
zmieniaj cej Uchwa  Rady Miasta Gda ska  Nr XVI/500/99 z dnia 25 listopada 1999 r.ą łę ń  
w sprawie przepisów porz dkowych zwi zanych z przewozem osób i baga u r cznegoą ą ż ę  
pojazdami  gminnego  transportu  zbiorowego  na  terenie  miasta  Gda ska,  zawarty  wń  
druku nr 1470?

G osowanie:  ł

Komisja  jednog o nie  -  7  g osami  za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1470.ł

Opinia Nr 67-11/373/68/2005 stanowi za cznik nr 15 do protoko u.łą ł

PUNKT - 5
Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  zmieniaj cej  Uchwa  Nr  XXIX/936/04  Radył ą łę  
Miasta Gda ska z dnia 28 pa dziernika 2004 roku w sprawie ustalenia zasad taryfowychń ź  
oraz cen za przejazdy rodkami gminnego transportu zbiorowego                     – ś druk nr 
1588.

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Zreferowa  przedmiotowy projekt uchwa y -  ł ł druku nr 1588 stanowi za cznik nr 16 dołą  
protoko u.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Poniewa  nie ma g osów w dyskusji, przechodzimy do g osowania.ę ę ż ł ł

Ustalenia: 
Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMGń ł  
zmieniaj cej Uchwa  Nr XXIX/936/04 Rady Miasta Gda ska z dnia 28 pa dziernikaą łę ń ź  
2004  roku  w  sprawie  ustalenia  zasad  taryfowych  oraz  cen  za  przejazdy  rodkamiś  
gminnego transportu zbiorowego– druk nr 1588 ?

G osowanie:ł

Komisja  jednog o nie  -  7  g osami  za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1588.ł

Opinia Nr 67-11/374/69/2005 stanowi za cznik nr 17 do protoko u.łą ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Przechodzimy do nast pnego punktu obrad Komisji.ę ę ę
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PUNKT – 6
Opiniowanie  projektu  uchwa y RMG w sprawie  zatwierdzenia zakresu rzeczowego  ił  

róde  finansowania  przedsi wzi cia  inwestycyjnego  o  nazwie  „Modernizacjaź ł ę ę  
gospodarki  odpadami  komunalnymi  w  Gda sku” oraz  udzielenia  upowa nienia  doń ż  
podpisania wniosku o jego dofinansowanie z Funduszu Spójno ci – ś druk nr 1518.

Pan Maciej Lorek – Dyrektor Wydzia u Ochrony rodowiskał Ś
Zreferowa  przedmiotowy projekt uchwa y -  ł ł druku nr 1518 stanowi za cznik nr 18 dołą  
protoko u.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA:

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Je eli  projekt  podzielili cie  na  etapy,  to  znaczy,  co  z  tych  etapów  wyj to,  je eli  z  240ż ś ę ż  
milionów zak ada si  190 milionów, bo sam podzia  na etapy nie spowodowa  chyba spadkuł ę ł ł  
warto ci tego przedsi wzi cia. Co z niego wyrzucono? ś ę ę

Czy  postanowienia,  które  by y  w tamtej  uchwale,  by y  równie  z  tym zwi zane,  e  juł ł ż ą ż ż 
bodaj e  w tym roku od 1 stycznia  mia y  by  podwy szone znacznie  stawki  wywozu  zaż ł ć ż  

mieci, eby dostosowa  do warunków, w a nie jak b dzie ju  modernizacja dokonana, boś ż ć ł ś ę ż  
b dzie przerób znacznie dro szy dla gminy i  mieszka cy  musz  zap aci  wi cej,  czy  toę ż ń ą ł ć ę  
zostaje tak samo, czy to te  si  zmniejsza?ż ę

Pan Maciej Lorek – Dyrektor Wydzia u Ochrony rodowiskał Ś
Wy czony zosta  po prostu  z  tego projektu aplikacyjnego do funduszu  model  –  elementłą ł  
produkcji  RDF,  czyli  odpad  wysokoenergetyczny  zosta  wy czony  i  odpad  z  przeróbkił łą  
odpadów  wielkogabarytowych  oraz  demonta u  RTV  i  AGD.  Stwierdzono,  e  skoro  wż ż  

u ycach  nie  jest  doci ony,  zrealizowany  jest  projekt  monta u  RTV  AGD  zostanieŁ ż ąż ż  
podpisana  stosowna  uchwa a  i  te  odpady  RTV i  AGD  b d  jecha y  do  Gdyni,  dlategoł ę ą ł  
stwierdzono, e  to b dzie w drugim etapie.  Przez  to, e  wy czono te  dwa elementy  tenż ę ż łą  
projekt jest taki. 

Natomiast, kiedy b d  realizowane? Wtedy, kiedy b d  sprzyjaj ce ekonomiczne warunki doę ą ę ą ą  
tego, eby to zrobi . Je eli w Gdyni zapcha si  ta przepustowo  monta u RTV, AGD – toż ć ż ę ść ż  
wtedy b dziemy realizowa  osobno.ę ć

Drugie pytanie by o na temat kosztów. Chcia em zwróci  uwag , e zak ad bezpo rednio nieł ł ć ę ż ł ś  
odpowiada za cen  odpadów odbieranych u mieszka ców, bo na to sk ada w szczególno cię ń ł ś  
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op ata przewo nika i op ata Zak adu Utylizacyjnego oraz zap ata VAT i op ata wnoszona doł ź ł ł ł ł  
Urz du Marsza kowskiego, tzw. op ata rodowiskowa. ę ł ł ś

Zosta a ustalona szczegó owa cie ka cenowa i dok adnie rok temu ona wynosi a 39 z .+ł ł ś ż ł ł ł  
op ata rodowiskowa + VAT. Teraz ta op ata wynosi ogólnie, chyba 75 z . W przysz ym rokuł ś ł ł ł  
ona nie b dzie podwy szana i dopiero chyba w roku 2008 na 90 z ., pó niej w 2012 na kwotę ż ł ź ę 
120 z . Je li chodzi szczegó ow  wycen , poprosz  Pana Sylwestrzaka, eby Pani Radnejł ś ł ą ę ę ż  
przes a .ł ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Je eli  Pan poda , e wy czono RTV i AGD a one te  by y w cenie wywozu, przeróbki,ż ł ż łą ż ł  
utylizacji, to moim zdaniem cena powinna odpowiednio si  zmieni .ę ć

Pan Maciej Lorek – Dyrektor Wydzia u Ochrony rodowiskał Ś
Cena si  zmieni a. Tam by a inna cie ka cenowa.ę ł ł ś ż

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Je eli  my  nie  podj li my  uchwa y  w sprawie  cie ki  cenowej,  to  ona si  nie  zmieni a.ż ę ś ł ś ż ę ł  
My my  podj li  ju  przy  za o eniu  tych  wszystkich  wielkogabarytowych,  RTV,  AGD.ś ę ż ł ż  
Normalnie  rozumuj c,  e  je eli  zosta o  to  jest  wy czone  z  projektu  i  nie  b dzie  toą ż ż ł łą ę  
utylizowane, to cena ta powinna i z tych 75 z . spa  te  chocia by na 70, czy 65 z .ł ść ż ż ł

Pan Maciej Lorek – Dyrektor Wydzia u Ochrony rodowiskał Ś
Nie mam tych dok adnych danych, Pan Sylwestrzak j  prze le,  jak wygl da a cie ka wł ą ś ą ł ś ż  
tamtym wniosku aplikacyjnym a jak w tym. 

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Tylko dlaczego nie ma ró nicy, je eli jest obni ony projekt, je eli jest obni ony przerób, toż ż ż ż ż  
dlaczego nie ma ró nicy cenowej rzutuj cej na mieszka ca, o to mi g ownie chodzi. Niechż ą ń ł  
Pan si  nad tym zastanowi, czy nie nale a oby tamtej uchwa y odpowiednio zmieni , chyba,ę ż ł ł ć  

e cena by a wzi ta z sufitu i my chcemy troch  zarobi . My robimy np. 1/3 projektu mniejż ł ę ę ć  
na przyk ad, no to ceny z tym zwi zane powinny by  odpowiednio ni sze, chyba, e to nieł ą ć ż ż  
mia o zwi zku z w a ciwym kosztem, tylko by o wzi te tak sobie.ł ą ł ś ł ę

Pan Maciej Lorek – Dyrektor Wydzia u Ochrony rodowiskał Ś
To ma zwi zek z kosztem. Tylko nie mog  w tej chwili Pani powiedzie , jak to wp yn o. Taą ę ć ł ęł  
odpowied  zostanie Pani udzielona na sesji.ź

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy s  jeszcze jakie  g osy w dyskusji? Poniewa  nie ma, zamykam dyskusj  i przechodzimyą ś ł ż ę  
do g osowania.ł

Ustalenia: 
Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMG wń ł  
sprawie  zatwierdzenia  zakresu  rzeczowego  i  róde  finansowania  przedsi wzi ciaź ł ę ę  
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inwestycyjnego  o  nazwie  „Modernizacja  gospodarki  odpadami  komunalnymi  w 
Gda sku” oraz udzielenia upowa nienia do podpisania wniosku o jego dofinansowanie zń ż  
Funduszu Spójno ci – ś druk nr 1518?

G osowanie:ł
Komisja  jednog o nie  -  7  g osami  za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1518.ł

Opinia Nr 67-11/375/70/2005 stanowi za cznik nr 19 do protoko u.łą ł

PUNKT - 7
Opiniowanie projektu uchwa y RMG zmieniaj cej  uchwa  Rady Miasta Gda ska wł ą łę ń  
sprawie uchwalenia miejskiego programu „Wsparcie dla aktywnie poszukuj cych pracy”ą  
– druk nr 1471.
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

Pan Roland Budnik - Dyrektor Powiatowego Urz du Pracyę
Zreferowa  przedmiotowy projekt uchwa y -  ł ł druku nr 1471 stanowi za cznik nr 20 dołą  
protoko u.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuje bardzo.ę
Poniewa  nie ma g osów w dyskusji, przechodzimy do g osowania.ż ł ł

Ustalenia: 
Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMGń ł  
zmieniaj cej  uchwa  Rady  Miasta  Gda ska  w  sprawie  uchwalenia  miejskiegoą łę ń  
programu „Wsparcie dla aktywnie poszukuj cych pracy” – ą druk nr 1471?

G osowanie:ł
Komisja  jednog o nie  -  6  g osami  za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1471.ł

Opinia Nr 67-11/376/71/2005 stanowi za cznik nr 21 do protoko u.łą ł

PUNKT  - 8
Opiniowanie projektu chwa y  RMG w sprawie  zmiany Planu Inwestycyjnego  Miastał  
Gda ska na lata 2005-2009 – ń druk nr 1590.
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Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Zreferowa a przedmiotowy projekt uchwa y  ł ł –    druk nr 1590 stanowi za cznik nr 22 dołą   
protoko u.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuje bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę

DYSKUSJA:

Radna Barbara Meyer - cz onek Komisjił
Czyli, to co jest podane w uzasadnieniu projektu uchwa y b dzie realizowane w przysz ymł ę ł  
roku, z przysz orocznego bud etu?ł ż
Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Tak, przysz orocznego a raczej b d  te zadania kontynuowane w przysz ym roku.ł ę ą ł

Radna Barbara Meyer - cz onek Komisjił
Ulica Spacerowa mia a by  zako czona w tym roku.ł ć ń

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Nie, na przysz y rok jeszcze by y zabezpieczone pieni dze. W tym roku pierwszy etap został ł ą ł 
zako czony, o wietlenie ju  jest  w ca o ci zakontraktowane i  druga cz ,  która zosta ań ś ż ł ś ęść ł  
przeszacowana i obecnie jest skorygowana, ale wszystkie zadania oprócz Marynarki Polskiej 
mia y by  kontynuowane w przysz ym roku. Marynarki Polskiej jest nowym zadaniem, któreł ć ł  
tez b dzie realizowane w przysz ym roku równolegle z modernizacj  torowiska.ę ł ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Przebudowa ul. Spacerowej. Ca kowity koszt wynosi ok. 20 milionów. Czy to jest koszt odł  
góry do do u, czyli ca o ci?ł ł ś

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Ca o ci, natomiast do zamkni cia drugiego etapu zabrak o 2 miliony 775 tysi cy z otych, jestł ś ę ł ę ł  
to  ró nica  kosztorysowa  drugiego  etapu.  Przebudowa  skrzy owania  Kartuska  z  ul.ż ż  
Nowatorów  –  do  warto ci  kosztorysowej  zabrak o  1  milion  445  tysi cy  z otych.ś ł ę ł  
Skrzy owanie  wi tokrzyska  –  Platynowa-  Wawelska  –  Ma omiejska  do  warto ciż Ś ę ł ś  
kosztorysowej  zabrak o 2 miliony 500 tysi cy  z otych.   Twierdza  Wis ouj cie,  most  –  1ł ę ł ł ś  
milion 300 tysi cy  z otych i  modernizacja  wiaduktu  Braci  Lewoniewskich 3 miliony 665ę ł  
tysi cy z otych.ę ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
W  tabelce  za czonej  do projektu  uchwa y  jest  zapisane,  e  nak ady przed  rokiem 2005łą ł ż ł  
wynosi y 3. 500 tysi cy z otych.ł ę ł

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Tak. To s  pieni dze, które w zesz ym roku by y uruchomione w bud ecie, przeznaczone zą ą ł ł ż  
bud etu 2004. One w tej chwili s   zgromadzone na rachunku rodków nie wygasaj cych.ż ą ś ą  
Samo  przeniesienie,  to  ju  jest  wydatkowanie  rodków,  wi c  one  de  facto  nie  by yż ś ę ł  
fakturowane. 

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
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Dzi kuje bardzo. Czyli dlatego mamy w rubryce nak ady poniesione przed 2005 rokiem. Wę ł  
roku 2005 mamy kwot  1 milion 300 tysi cy z otych i to jest tegoroczny bud et?ę ę ł ż

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Tak. To jest tegoroczny bud et w takiej kwocie.ż

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Ale tam nic si  nie robi.ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy t  ca  kwot  uda si  skonsumowa  w tym roku?ą łą ę ę ć

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
My l , e tak. W tej chwili ju  jest wszystko przygotowane do przetargu. Tak naprawd  taś ę ż ż ę  
uchwa a  pozwoli  na  zaci gniecie  wieloletniego  zobowi zania,  bo  nie  wolno uruchamiał ą ą ć 
przetargu przed zapewnieniem rodków w bud ecie, bo zaci gane zobowi zanie nie mo eś ż ą ą ż  
przekracza  odpowiedniej kwoty i po to mamy plan wieloletni eby to ju  by o uwidocznioneć ż ż ł  
i zbilansowane.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Teraz patrz c na rubryk  nak ady w latach planu 8 milionów 315 tysi cy z otych- to jest sumaą ę ł ę ł  
których rubryk.

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Jest to suma rubryk 5, 6 i 7 a czna warto  8.315 tysi cy z otych.łą ść ę ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czyli to jest zadanie zwi zane równie  z podniesieniem parametrów mostu?ą ż

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Tak.

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Przy okazji, jak mówimy o zmianach w WPI, to chcia abym wróci  do jednej sprawy. Komisjał ć  
nasza ju  do bud etu na rok 2004 sk ada a swoje wnioski. Na Komisji ka dy  z nas jakież ż ł ł ż ś 
takie najpilniejsze sprawy zg asza . Poniewa  te nasze wnioski ju  2 lata nie znajduj  si  wł ł ż ż ą ę  
WPI, wydaje mi si , ze Komisja powinna otrzyma  odpowied , czy te zadania b d  w ogóleę ć ź ę ą  
uj te? Osobi cie zg asza am kilka wniosków i obecnie musieliby my wiedzie , dlaczego teę ś ł ł ś ć  
zg aszane wnioski nie s  ujmowane, bo my je co roku powtarzamy, ale nie dostajemy na teł ą  
wnioski odpowiedzi. Kiedy te wnioski doczekaj  si  w ogóle jakiego  okre lenia terminu, boą ę ś ś  
okazuje si , e s  nowe rzeczy wpisywane a nasze wnioski sa w dalszym ci gu pomijane. Zę ż ą ą  
czego to wynika?

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
W tej chwili plan inwestycyjny jest ju  tak zbilansowany, e ju  wiele nie da si  w o y  iż ż ż ę ł ż ć  
nale y przyj , e do 2009 roku niewiele da si  zrobi .ż ąć ż ę ć

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy to do kompetencji Pa stwa Wydzia u nale y udzielenie odpowiedzi ?ń ł ż

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł

16



To znaczy. Zawsze odpowiedzi s  udzielane, czy zadanie si  znalaz o, czy si  nie znalaz o wą ę ł ę ł  
WPI. Co do dalszych deklaracji, kiedy si  znajdzie, to ju  przekracza i moje kompetencje ię ż  
my l ,  e  Pana  Prezydenta  równie .  Plan Inwestycyjny  do 2009 roku jest  zbilansowany,ś ę ż ż  
zostaje 2010 jako dodatkowy rok. W tej chwili przy zmodyfikowaniu prac nad WPI pracujemy 
ze  strategi ,  zosta a  uchwalona,  s  programy  operacyjne.  Ka dy  program  ma  swojegoą ł ą ż  
koordynatora. Koordynatorem programu, je eli mówimy o inwestycjach drogowych jest Panż  
Dyrektor  Nietupskim.  Tam  zosta a  stworzona  komórka  ds.  planowania  rozwoju  ulic  ił  
modernizacji, i oni to w tej chwili uwa am ca kiem nie le porz dkuj , czyli porz dkuj  też ł ź ą ą ą ą  
wszystkie ulice, które wymagaj  zbudowania, eby miasto si  rozwija o. Te, które wymagają ż ę ł ą 
modernizacji, eby lepiej si  y o. Jest to tak rozpatrywane, eby jak najmniejszym kosztemż ę ż ł ż  
jak najwi kszy efekt by . Tyle mog  na ten temat powiedzie .ę ł ę ć

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Prosz  Pa stwa. Jako radny z Zaspy, ale nie tylko ja, sk adali my wniosek o remont AL. Janaę ń ł ś  
Paw a  II,  od Hynka w a nie,  kiedy schodzi  w ul.  Lewoniewskich do Hynka i  dalej  idzieł ł ś  
w Al. Jana Paw a II. A  si  prosi, eby przy okazji ci gn  remont tych ulic. Podobno nał ż ę ż ą ąć  
projektowanie tych ulic jest zarezerwowane w bud ecie milion z otych i a  si  prosi, ebyż ł ż ę ż  
miasto doceni o ten rejon Zaspy. Rejon ten wymaga te  uporz dkowania o te budy, które tamł ż ą  
stoj , bo to nie jest miejskie targowisko, to jest dopuszczanie do targowania przez w a cicielaą ł ś  
gruntu i my jako miasto nigdy nie ustalili my, e tam jest targowisko. A  si  prosi, eby poś ż ż ę ż  
zej ciu z ul. Lewoniewskich wej  w remont Al. Jana Paw a II i doprowadzi  ten rejon doś ść ł ć  
porz dku. ą

Od wielu lat o to prosz . Wi kszo  mieszka ców przypomina mi i mówi, dlaczego nie maę ę ść ń  
remontu tej ulicy, kiedy to zaczniemy?  Moje stanowisko, jak Pa stwo pami tacie by o takie,ń ę ł  

e nawet wyst pi em z Klubu Platformy Obywatelskiej, dlatego, e przesuni to to zadanie naż ą ł ż ę  
2009 rok a ono by o ju  planowane wcze niej. W zwi zku z tym, ja uwa am, e to zadanieł ż ś ą ż ż  
jest bardzo pilne dla Gda ska, dla wizerunku i Az si  prosi, eby tutaj wyst pi  jako Komisjań ę ż ą ć  
o zwrócenie uwagi Panu Prezydentowi na ten rejon  miasta, eby dalej poci gn  ten remontż ą ąć  
w Al. Jana Paw a II.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  zg osi  wniosek, i go przeg osujemy.ę ł ć ł

Radna Zofia Gosz –cz onek Komisjił
Ostatni a uchwa a przesuni to milion z otych na rok 2005.ł ę ł

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Powiem mo e jaka jest sytuacja na tym etapie. Zosta a zlecona dokumentacja. W tej chwiliż ł  
jednostka,  która przygotowuje  dokumentacj  ZDiZ rozmawia  z  Niemieckim w a cicielemę ł ś  
gruntów, bo cz  gruntów jest  w asno ci  miasta  a  cz  nie.  W zesz ym  roku zostaęść ł ś ą ęść ł ł 
uchwalony miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, wi c s  to sprawy, które się ą ę 
ci gn , bo jedna z  drugiej  wynika. Dokumentacja  zosta a  zlecona a  moment opracowaniaą ą ł  
dokumentacji, to ju  mamy koszty i jest realna mo liwo  uruchomienia zadania.ż ż ść

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Zwracam  si  do  Pa stwa,  eby  Komisja  wyst pi a  z  wnioskiem  o  nast puj cej  tre ci:ę ń ż ą ł ę ą ś  
„Komisja  widzi  konieczno  pilnego  rozpocz cia  remontu  Al.  Jana  Paw a  II  tu  pość ę ł ż  
zako czeniu  remontu  wiaduktu,  przy  ul.  Lewoniewskich.  Czyli  jeszcze  raz  ponawiamyń  
spraw  przyspieszenia remontu Al. Jana Paw a II.ę ł

17



Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
My l , e  to nie jest  w a ciwy  kierunek rozpatrywania indywidualnych spraw,  poniewaś ę ż ł ś ż 
problem polega na czym  innym. Mo e ju  zapomnieli my o tym dyskutuj c o WPI, wtedyś ż ż ś ą  
zg osili my  wniosek,  który  nie  jest  realizowany  do dnia  dzisiejszego.  W  momencie,  gdył ś  
wydzia y zg osz  na podstawie wniosków radnych do wydzia ów merytorycznych wnioski.ł ł ą ł  
One tam s  rozpatrywane w uk adzie  urz dniczym. Nast pnie kierowane s  do Zespo u,ą ł ę ę ą ł  
który opracowuje WPI. Wszystkimi tymi wnioskami cznie, które my wcze niej sk adali myłą ś ł ś  
i stamt d my dostajemy ju  gotowy dokument na Komisj  do opiniowania i na dobr  sprawą ż ę ą ę 
nie  jeste my w stanie w aden sposób nic zmieni ,  poniewa  do wiadczenie tych moichś ż ć ż ś  
siedmiu lat wskazuje na to, e dokument, który my otrzymujemy ju  jest nie do ruszenia, onż ż  
idzie pod g osowanie. ł
Natomiast my mówili my dwa lata temu, rok temu o ca kiem innej sytuacji a mianowicie,ś ł  

eby w momencie, gdy ju  wydzia y zg osz  te wszystkie problemy, które maj  by  do Wasż ż ł ł ą ą ć  
skierowane, eby te wnioski trafi y na Komisje merytoryczne, i eby Komisje merytoryczneż ł ż  
mówi y o jednej ulicy, czy o jednym mo cie, czy o jednej k adce, czy te  o jednej cie ceł ś ł ż ś ż  
spacerowej, o której Pani Radna Gosz przecie  na Komisji wtedy zabiega a, gdzie jest prostyż ł  
uk ad poprowadzenia tej cie ki. Na Komisji to zosta o przyj te, ale nie wesz o do realizacji,ł ś ż ł ę ł  
nie znalaz o si  w realizacji i my nie jeste my w tym momencie nic zrobi , my jako Komisjał ę ś ć  
jeste my tylko w jednym momencie w stanie co  zrobi , uzyskuj c te wnioski wcze niej,ś ś ć ą ś  
zanim ju  zostanie finalnie w a ciwie dopi ta ca a lista.ż ł ś ę ł

Mam wiadomo  tego, e to jest jakie  celowe dzia anie, eby mie , no mo e jak najmniejś ść ż ś ł ż ć ż  
problemów, eby to pó niej ca o ciowo polecia o, ale ja uwa am, e radni powinni mież ź ł ś ł ż ż ć 
prawo w Komisjach merytorycznych wypowiedzie  si  na temat konstrukcji Wieloletniegoć ę  
Planu Inwestycyjnego, tym bardziej, e ten Wieloletni Plan Inwestycyjny, który by mia  byż ł ć 
tak sztywny, no to pad , bo on si  w tej chwili pozmienia .ł ę ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Tak  mamy procedur  konstruowania Wieloletniego Planu Inwestycyjnego.ą ę

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Znowelizowana  uchwa a  mówi  w a nie  to,  e  wnioski,  które  wp ywaj  do  WPI  sł ł ś ż ł ą ą 
porz dkowane,  przydzielane  koordynatorom  programów  operacyjnych,  pó niej  którzy  jeą ź  
rankinguj  i pierwsz  rzecz  jak  robi  koordynatorzy, czy wydzia , który zbierze te listy,ą ą ą ą ą ł  
przychodzimy z tym na Komisj  i Komisja ta przegl da to, przestawia, to.ę ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Na jak  Komisj ?ą ę

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Na Komisj  ds. WPI i Komisje bran owe.ę ż

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
I to w a nie nie jest realizowane. Ja Pani to gwarantuj . Na tym etapie tworzenia, mog  Panił ś ę ę  
powiedzie .  W  Urz dzie  na  dzie  dzisiejszy  przygotowywany  jest  plan  remontów.  Planć ę ń  
remontów zosta  utworzony w wydziale, na Komisje to w ogóle merytoryczn  nie trafia, trafiał ą  
to z powrotem do Was i my uzyskujemy ten dokument, o którym Pani mówi, on ju  jest ubogiż  
o to, e my ju  na tym etapie dostajemy dokument tak naprawd  finalny i mo emy tylkoż ż ę ż  
sobie porozmawia . Tak, e rzeczywisto  inaczej a procedura, która jest jaka jest.ć ż ść
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Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Procedura zmieni a si  w marcu po to, eby w obecnej edycji mo na by o ja przeprowadził ę ż ż ł ć 
ju  w pe ni, czyli  te  wnioski, dzisiaj  zosta am wyci gni ta ze  spotkania, gdzie dopinamyż ł ł ą ę  
jeszcze,  ustalamy  kolejno  rozmawiamy,  siedz  poszczególni  koordynatorzy,  ka dy  jestść ą ż  
spowiadany z tego, co z o y  i robimy to po to, eby Pa stwu przed o y  te wnioski, i to sł ż ł ż ń ł ż ć ą 
te  wnioski,  które  maj  by  przygotowane,  czyli  ma  by  wszcz ta  ca a  proceduraą ć ć ę ł  
zaprogramowania  zadania,  rozpatrzenia  w asno ci  gruntów,  wyceny,  wszelkich  studiów,ł ś  
badania mo liwo ci róde  finansowania i te zadania, je eli zostan  przyj te jako zadania doż ś ź ł ż ą ę  
zaprogramowania,  to  w  przysz ym  roku,  bo  ka dy  wniosek  jest  na  ró nym  poziomieł ż ż  
skomplikowania. Jeden wniosek mo na szybko przygotowa , inny wymaga kilku lat, ebyż ć ż  
rozpracowa , ale te wnioski w przysz ym roku ju  b d  zadaniami, które b d  gotowe doć ł ż ę ą ę ą  
wprowadzenia do WPI.

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Ale bez wiedzy radnych i bez ich akceptacji.

Radny Marek Polaszewski- cz onek Komisjił
Gdyby  to  si  uporz dkowa o,  o  czym  mówi ,  to  unikn liby my  w  tym  momencie  ię ą ł ę ę ś  
nerwowo ci i takich sytuacji jaka ma miejsce obecnie.ś

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Nie wiem, czy to, co powiedzia am Pa stwu przed chwil , jest  w miar  jasne, jak to sił ń ą ę ę 
odbywa. Czy Pa stwa to przekonuje, bo to jest podsumowanie tej nowej uchwa y? My teń ł ż 
mamy do wiadczenia jako urz dnicy i to mia o by  wyj ciem naprzeciw, ale w momencie,ś ę ł ć ś  
kiedy jeszcze mo na co  przestawia  i wtedy, kiedy plan nie jest jeszcze spi ty finansowo.ż ś ć ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy s  jeszcze jakie  uwagi, wnioski,  poprawki do uchwa y?ą ś ł

Poniewa  nie ma, zamykam dyskusj  i przechodzimy do g osowania.ż ę ł

Ustalenia: 
Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMGń ł  
w sprawie zmiany Planu Inwestycyjnego Miasta Gda ska na lata 2005-2009, zawartego wń  
druku nr 1590?

G osowanie:ł
Komisja  jednog o nie  -  6  g osami  za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1590.ł

Opinia Nr 67-11/377/72/2005 stanowi za cznik nr 23 do protoko u.łą ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Wyczerpali my sprawy, które mieli my do rozpatrzenia w tej sali obrad.ę ę ś ś  
Og aszam przerw  i prosz  Pa stwa o udanie si  na parking i przejedziemy na dalsze obradył ę ę ń ę  
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w Gda skim Zarz dzie Nieruchomo ci Komunalnych, przy ul. Partyzantów 74. Przejazd weń ą ś  
w asnym zakresie.ł

Godz.  14,30  przerwa  i  wyjazd  (we  w asnym  zakresie)  do  Gda skiego  Zarz duł ń ą  
Nieruchomo ci Komunalnych, przy ul. Partyzantów 74.ś

Przed dalszymi obradami Komisja uczestniczy a  w  uroczystym  otwarciu  siedziby  poł  
remoncie i reorganizacji poszczególnych komórek Gda skiego Zarz du Nieruchomo ciń ą ś  
Komunalnych.

Godzina  15,30  –sala  konferencyjna  GZNK,  Komisja  przyst pi a  do  obradą ł     z   
nast puj cym porz dkiem:ę ą ą

PUNKT - 9
Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  zasad  gospodarowania  gara ami  ił ż  
pobierania op at – ł druk nr 1472.
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Zreferowa  przedmiotowy projekt  uchwa y  –  ł ł druk nr 1472 stanowi  za cznik nr  24 dołą  
protoko u.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewski ą
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA:

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Czy my mamy wiedz  jako miasto ile jest w Gda sku gara y postawionych bez zezwolenia,ę ń ż  
tzw. dzikich gara y?ż

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Szczerze  mówi c,  nasza  ewidencja  dotyczy  gara y  komunalnych,  natomiast  na  dzieą ż ń 
dzisiejszy prowadzona jest inwentaryzacja zaj to ci terenów gminnych w ró nej formie.ę ś ż  Jest 
to  akcja  maj ca  na  celu  przerwanie  biegu  zasiedzenia.  Dlatego  Gda ski  Zarz dą ń ą  
Nieruchomo ci komunalnych ju  od dwóch miesi cy prowadzi szeroko zakrojon  akcj . Taś ż ę ą ę  
akcja  b dzie zako czona prawdopodobnie w miesi cu wrze niu. Jest  ju  w du ej cz cię ń ą ś ż ż ęś  
zrealizowana, i w przypadku, kiedy jest stwierdzone, e np. korzysta z terenu osoba, któraż  
postawi a tam gara  bez tytu u  prawnego, no to ta osoba jest wzywana do likwidacji tegoł ż ł  
gara u, b d  te  wyst puje z wnioskiem o zawarcie umowy dzier awy tego terenu i jestż ą ź ż ę ż  
zawierana umowa dzier awy.ż

Pan Szczepan Lewna – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń
Inaczej mówi c. W tej chwili jeszcze pe nego rozeznania nie ma, ale w a nie prowadzimyą ł ł ś  
badania, mamy  tylko rozeznanie cz ciowe.  Do ko ca wrze nia powinni my mie  mniejęś ń ś ś ć  
wi cej pe ne rozeznanie w tych sytuacjach.ę ł
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Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Mo e to si  nie wi e akurat z gara ami, ale z ró nego rodzaju komórkami a te komórki np.ż ę ąż ż ż  
w  Brze nie  wzd u  deptaka  morskiego. One tam wyst powa y  do  obficie  i  na  pewnoź ł ż ę ł ść  
chluby miastu nie przynosi y, je eli chodzi o widok dla spaceruj cych. Co w tym zakresieł ż ą  
robicie,  bo  to  nie  s  gara e,  ale  inne  pomieszczenia  gospodarcze?  Uwa am,  ze  alboą ż ż  
nale a oby je zlikwidowa , albo postawi  co  innego, co  co nie b dzie przynosi o wstydu.ż ł ć ć ś ś ę ł

Pani Barbara Majewska  – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Aktualnie prowadzona jest pe na inwentaryzacja gara y pod k tem m.in. typu konstrukcji,ł ż ą  
jakie zmiany zosta y  wprowadzone przez  najemc , czy  u ytkownika, czy  wyst puje  tutajł ę ż ę  
uregulowany stan prawny itd. jest to w tej chwili w ko cowej fazie i je eli dobrze pami tamń ż ę  
przewidywany termin zako czenia tej pracy jest na koniec wrze nia. ń ś
Podobnie jest z komórkami a wi e si  to m.in. z bezumownym korzystaniem z gruntu. Wąż ę  
zwi zku z tym s  szeroko zakrojone dzia ania inwentaryzuj ce wszelkiego rodzaju nielegalneą ą ł ą  
budowle, m.in. badane jest równie  pod tym k tem czy mo na to zalegalizowa , czy zgodnież ą ż ć  
z  przepisami  b d  prawa  budowlanego, b d  te  przepisów w a cicielskich dotycz cychą ź ą ź ż ł ś ą  
gospodarki nieruchomo ciami do likwidacji i wdra ane s  procedury.ś ż ą

Pan Jacek api ski – Dyrektor Gda skiego Zarz du Nieruchomo ciami KomunalnymiŁ ń ń ą ś
Wielokrotnie si  spotykamy z ró nego rodzaju opiniami negatywnymi, poniewa  cz  zę ż ż ęść  
tych obiektów by a u ytkowana rzeczywi cie tak,  jak Pan Radny wspomnia  bez adnychł ż ś ł ż  
tytu ów,  co  wi cej  bez  p acenia  czynszów.  W  zwi zku  z  tym,  no  i  nagle  po  takiejł ę ł ą  
inwentaryzacji  wychodzi,  e  kto  powinien  jednak  zawrze  umow  albo  powinien  siż ś ć ę ę 
wyprowadzi  a je li zawrze umow  powinien p aci  czynsz. Nawet kilka tygodni temu by ać ś ę ł ć ł  
taka do  du a sprawa, o co by a awantura, spór prasowy dotycz cy obiektów gruntowych naść ż ł ą  
terenie podwórka przyleg ego do budynków wspólnot mieszkaniowych, gdzie okaza o si , eł ł ę ż  
od kilkunastu przynajmniej  lat  podwórko by o eksploatowane poprzez  jego podzielenie nał  
cz ci, odgrodzenie, piel gnowane oczywi cie, ale bez op aty czynszowej, bez umowy.ęś ę ś ł

Tutaj oczywi cie taka inwentaryzacja wymaga czasu, my chcemy sko czy  to w terminieś ń ć  
za o onym,  natomiast  wiele  obiektów  wychodzi  rzeczywi cie,  e  s  eksploatowane  nał ż ś ż ą  
gruncie gminnym bez adnych umów, bez p acenia czynszów, czy te  bez wiedzy o tym, eż ł ż ż  
trzeba p aci  czynsz. Takie przypadki te  maj  miejsce. ł ć ż ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Wró my do uchwa y o gara ach.ę ę ć ł ż

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
W  uchwale,  jednym  z  warunków  otrzymania  gara u  jest  posiadanie  prawa  jazdy  przezż  
wnioskodawc .  S  sytuacje  takie,  e  cz  osób z  racji  pogorszenia  stanu  inwalidztwaę ą ż ęść  
utraci o prawo kierowania pojazdami i te terminowe prawa jazdy wygasaj . Natomiast jestł ą  
sytuacja, ze wozi syn lub wnuk i ten wymóg posiadania prawa jazdy od osoby, która ma do tej 
pory ten gara  jakby umowa wygasa. Czy ten zapis posiadania prawa jazdy jest takim obligo?ż

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Prosz  Pa stwa. Obligo to jest § 2, ust p 4 co powinna zawiera  oferta. Natomiast ust p 6ę ń ę ć ę  
mówi o kryteriach jakby pierwsze stwa,  wi c inwalida ma pierwsze stwo przed osobamiń ę ń  
zamieszkuj cymi  w  zasobach  komunalnych,  ale  osoba  zamieszkuj ca  w  zasobachą ą  
komunalnych ma pierwsze stwo przed osob , której data zameldowania jest d u sza. Wi cń ą ł ż ę  
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posiadanie prawa jazdy jest ostatnim kryterium, ale, je li nie ma prawa jazdy nie oznacza, eś ż  
nie b dzie kwalifikowany, bo to zale y od osób, które z o  wnioski.ę ż ł żą

Pan Szczepan Lewna – Zast pca Prezydenta Miasta gda skaę ń
To prawo jazdy w ród kryteriów jest do  istotne, mo na ewentualnie doda  inne, ze mo eś ść ż ć ż  
by  zwolniony z tego kryterium w sytuacji w której domownik ma prawo jazdy a on z jegoć  
us ug korzysta, na zasadzie domownik i musi by  zarejestrowany samochód na tego, którył ć  
posiada prawo jazdy. Mo emy to uzupe ni . Natomiast rzeczywi cie nie mo emy dopu ciż ł ć ś ż ś ć 
do  sytuacji  w  której  si  handluje  gara ami  i  które  nie  s  cudzymi.  Wi c  mo emy  tuę ż ą ę ż  
ewentualnie  doprowadzi ,  e  ten  wymóg  posiadania  prawa  jazdy  nie  jest  konieczny,ć ż  
obligatoryjny,  je li  domownik posiada  prawo  jazdy  a  ten  z  powodu  na  wiek,  b d  stanś ą ź  
zdrowia nie mo e osobi cie je dzi .ż ś ź ć

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Nie ukrywam, e je eli b d  dwie oferty, gdzie obu oferentów nie ma prawa jazdy, bo maż ż ę ą  
podobn  sytuacj , to nie b dzie brane to pod uwag . Natomiast, je li jeden oferent b dzieą ę ę ę ś ę  
mia  prawo jazdy a drugi b dzie mia , to niestety to rozstrzygnie na korzy  tego z prawemł ę ł ść  
jazdy.

Pan Szczepan Lewna – Zast pca Prezydenta Miasta gda skaę ń
Panie  Dyrektorze  prosz  dopisa ,  o czym mówi  Pan Radny,  e  to kryterium nie b dzieę ć ł ż ę  
stosowane, je li ze wzgl du na wiek lub stan zdrowia on ju  straci  prawo jazdy, to jeden zś ę ż ł  
cz onków rodziny wspólnie zamieszkuj cych ma prawo jazdy.ł ą

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
W § 4, w punkcie 3 jest zapis, e dopuszcza si  zmian  czynszu nie wi cej ni  raz w roku iż ę ę ę ż  
nie wi cej ni  10%. Czy by aby zgoda o dopisanie o wska nik inflacji?ę ż ł ź
Pan Szczepan Lewna – Zast pca Prezydenta Miasta gda skaę ń
Zamiast 10%?

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Tak. 

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Pani  Radna,  to  jest  konsekwencja  zapisu  ust pu  2,  gdzie  Rada  powierza  Prezydentowię  
uprawnienie  do  jakby  polityki  czynszowej  i  jednocze nie  narzuca  ramy.  Je eli  Pa stwoś ż ń  
narzucicie ramy w zakresie wska nika inflacji, to w zasadzie nie jest to gospodarka.ź

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Jak to nie jest gospodarka. Gospodarki nie by o do tej pory Panie Dyrektorze, poniewa  gara eł ż ż  
sta y tak, jak sta y i nie by o nad nimi kontroli, bo niejednokrotnie nie jest p acony czynsz, toł ł ł ł  
dopiero teraz jest ustalane. Skoro my teraz podwy szamy czynsz, to teraz jeszcze chcemyż  
uchwali , e 10% co roku, to w ogóle nie b d  te czynsze p acone.ć ż ę ą ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Co roku nie wi cej ni  10%.ę ż

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Ja to rozumiem, ale b dzie mo na podwy szy  10% i wiem, e b dzie to zawsze stawkaę ż ż ć ż ę  
maksymalna  a  wed ug mnie  b dzie  sprawiedliwie,  je li  b dzie  to podwy ka o wska nikł ę ś ę ż ź  
inflacji. Jest to moja pierwsza uwaga.
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Nast pna uwaga. W § 2 w punkcie 6, w podpunkcie b, jest napisane, e Komisja opiniujeę ż  
wszystkie oferty, kieruj c si  kryteriami wed ug nast puj cej kolejno ci, mamy tu po ródą ę ł ę ą ś ś  
poszczególnych  punktów dat  zameldowania  w  Gda sku  –  z  tym  si  zgodz ,  w  miarę ń ę ę ę 
bliskiego  zamieszkiwania  ko o  gara u  –  z  tym  si  zgodz ,  natomiast  co  to  znaczy  wł ż ę ę  
„zasobach komunalnych”? Ludzie wykupuj  mieszkania od miasta i je eli ten mieszkaniec,ą ż  
nawet budynku spó dzielczego b dzie zamieszkiwa  ko o gara u komunalnego, to tego gara uł ę ł ł ż ż  
nie b dzie móg  wynaj , jak np. nie b dzie innych ofert? Wobec tego akurat by abym zaę ł ąć ę ł  
tym,  eby  tego punktu nie  by o w uchwale.  Wiadomo, e  Komisja  b dzie si  kierowa aż ł ż ę ę ł  
jakim  zdrowym rozs dkiem, ale nie mo e to by  jakie  typowe, sztywne kryterium. To maś ą ż ć ś  
by  mieszkaniec  Gda ska,  mieszkaj cy  w  pobli u,  posiadaj cy  dowód  rejestracyjny,ć ń ą ż ą  
samochód, prawo jazdy itd. 

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Pani  Radna.  to  nie  jest  kryterium  bezwzgl dne.  Ono  oznacza,  ze  pierwsze stwo  przyę ń  
rozpatrywaniu  wniosków maj  najemcy  zasobów komunalnych,  dlatego, e  s  to  gara eą ż ą ż  
komunalne. Je eli kto  jest w a cicielem mieszkania i sta  go by o na wykup lokalu niechż ś ł ś ć ł  
szuka  gara u  poza  zasobem  komunalnym,  chyba,  e  nie  ma  najemców  komunalnych  wż ż  
pobli u i zostaj  osoby tylko te, które nie s  najemcami. ż ą ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Szanowni Radni.  Wiem,  e  atmosfera  jest  rodzinna.  Prosz  mimo wszystko,  aby my  siż ę ś ę 
dyscyplinowali.  My l  tak.  Je eli  Pa stwo wyrazicie  swoje  opinie,  co do tej  uchwa y  zś ę ż ń ł  
wnioskami jak najbardziej, które tutaj padaj  i Pan Prezydent nam tutaj nie odpowie jaką ąś 
autopoprawk , to wówczas przeg osujemy poprawk . ą ł ę

Pa stwo w dyskusji podnie li cie pewne aspekty. Na Komisji Bud etowej dywagowali my iń ś ś ż ś  
taki by  wniosek do tego, co oferta winna zawiera  i by  spór, co do punktu d, e oferta musił ć ł ż  
zawiera  opini  dwóch radnych z rejonu lokalizacji gara u. Pad a taka opinia, e przychodzć ę ż ł ż ą 
oferenci prosz  o poparcie, wi c si  im popiera, bez wzgl du na ilo  oferentów na ten samą ę ę ę ść  
gara . Radni nie s  w stanie oceni , czy ten kto  ma akurat bardziej preferencje, czy mniej.ż ą ć ś  
By  wniosek,  eby  to nie  by o obligatoryjne,  bo niejako robimy tym ludziom dodatkowł ż ł ą 
biurokracj  a potem i tak i tak sprawa wraca do Komisji. Komisja Bud etowa a wystosowa aę ż ł ł  
wniosek, aby ten zapis z projektu uchwa y wykre li .ł ś ć

Pan Szczepan Lewna – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń
Je li taka b dzie wola Rady, to przyjm  ten wniosek jako autopoprawk .ś ę ę ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy kto  z Pa stwa Radnych ma poprawki b d  wnioski do tego projektu uchwa y?ś ń ą ź ł

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Moja poprawka polega aby na tym, eby w § 2 w ust pie 6, wykre li  zapis punktu „b”ł ż ę ś ć  
oraz w § 4, w punkcie 3 skre li   „10%” i w to miejsce wpisa  „ o wska nik inflacji”.ś ć ć ź

Pan Szczepan Lewna – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń
Je li  chodzi o drug  kwesti ,  to Szanowna Pani Radna, chce  Pani gara eś ą ę ż  ,  czyli  dobro o 
znacznie mniejszym adunku potrzeb spo ecznych obj  wi ksz  ochron  ni  mieszkania.ł ł ąć ę ą ą ż  
To,  co  robimy,  to mniej  wi cej  odpowiada  warunkom dopuszczanych  ustaw  w zakresieę ą  
ochrony czynszu  mieszkaniowego. Raz w roku nie wi cej  ni  10% itd. Wobec tego, je lię ż ś  
mo na prosi  Pani  Radn , to prosz  o zrezygnowanie z tej poprawki. ż ć ą ą ę
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Natomiast, je li chodzi o kwesti  pierwsz , to zwracam tylko uwag . Je li mamy te gara eś ę ą ę ś ż  
obj  w  jakimkolwiek  znaczeniu  tego  s owa  ochron  komunaln ,  to  ona  powinna  byąć ł ą ą ć 
skierowana do mieszka ców zamieszkuj cych w zasobach komunalnych, przyjmujemy takień ą  
za o enie, e tych biedniejszych. Natomiast kiedy w tej grupie, tych chronionych gara y nieł ż ż ż  
ma zapotrzebowania, to dajemy go innym.

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Prosz  Pa stwa. Chcia abym wypowiedzie  si  w dwóch kwestiach, w których wypowiada aę ń ł ć ę ł  
si  Radna Barbara  Meyer.  To zagadnienie,  które  tutaj  jest  poruszane,   najemcy  gara yę ż ż  
komunalnych nie mieszkaj  w zasobach komunalnych jest taki przyk ad u mnie na Zaspie,ą ł  
przy  ul.  Krzemienieckiej.  Jest  ca y  ci g  gara y  komunalnych  a  wszyscy  mieszkaj  wł ą ż ą  
zasobach  spó dzielczych.  Czy  to  jest  dobre,  czy  z e?  Uwa am,  e  jednak  gara  jestł ł ż ż ż  
przywi zany do miejsca zamieszkania. Taka jest zasada, chyba, e to jest gara  publicznyą ż ż  
jakie  miejsce, gdzie sobie wykupuj  miejsce i tam stawiaj  gara . Na przyk ad mieszkam naś ą ą ż ł  
Zaspie a mam gara  na Che mie. Ja mog  to zrobi , jest wtedy tzw. w drówka ludów, znamż ł ę ć ę  
wiele takich przyk adów, z Oliwy ludzie maj  gara e na Zaspie. ł ą ż

Nie wiem, czy  to by by o s uszne? Pierwsze stwo powinien mie  ten, który najbli ej tegoł ł ń ć ż  
gara u mieszka. Natomiast gdy maj  ludzie gara e gdzie  dalej, to gro z tych gara y oni samiż ą ż ś ż  
wybudowali, maj  je kilkana cie lat a w mi dzyczasie si  przeprowadzili w inne miejsce. Jaką ś ę ę  
ten problem rozwi za , bo ludzie ci doprowadzili te gara e do u ywalno ci,  wyremontowalią ć ż ż ś  
je, za o yli wiat o itd. ł ż ś ł

Je li chodzi o podwy k  op at za gara e. Niektórzy bardzo du o swoich nak adów wk adajś ż ę ł ż ż ł ł ą 
w te gara e a niektórzy doprowadzaj  te gara e do ruiny. To jest strasznie z o ona sprawa, boż ą ż ł ż  
nak ad  zosta  wniesiony  taki  i  taki,  p ac  itd.  a  inni  maj  gara e  i  prowadz  w  nimł ł ł ą ą ż ą  
dzia alno  gospodarcz  a samochód stoi pod chmurk , wi c ile ludzi tyle przypadków, tutajł ść ą ą ę  
na posiedzeniu nie rozwi emy tego, bo to trzeba roz o y  na czynniki pierwsze. Dzi kująż ł ż ć ę ę 
bardzo.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Podaj  pod g osowanie poprawk  zg oszon  przez Pani  radn  Meyer, eby w § 2 wę ł ę ł ą ą ą ż  
ust pie 6, wykre li  zapis punktu „b” oraz w § 4, w punkcie 3 skre li   „10%” i w toę ś ć ś ć  
miejsce wpisa  „ o wska nik inflacji”.ć ź

Kto z Pa stwa Radnych jest za t  poprawk ?ń ą ą

G osowanie:ł
1 g os za, 4 g osy przeciwne i 1 g os wstrzymuj cy si .ł ł ł ą ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Poprawka nie uzyska a akceptacji.ł
Kto z Pa stwa Radnych ma jeszcze poprawki, wnioski do przeg osowania?ń ł
Poniewa  nie ma, zamykam dyskusj  i przechodzimy do  g osowania.ż ę ł

Ustalenia: 
Opinia Komisji
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Przewodnicz cy Kazimierz Koralewski ą
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMG wń ł  
sprawie  zasad  gospodarowania  gara ami  i  pobierania  op at,  zawartymż ł  
w druku nr 1472?

G osowanie:ł

Komisja 5 g osami za, przy 1 g osie przeciwnym i 0 g osach wstrzymuj cych si  - pozytywnie ł ł ł ą ę
zaopiniowa a przedmiotowy projekt uchwa y, zawarty w druku nr 1472.ł ł

Opinia Nr 67-11/378/73/2005 stanowi za cznik nr 25 do protoko u.łą ł

PUNKT - 10
Opiniowanie projektu uchwa y RMG zmieniaj cej  uchwa  Nr XXXIV/1045/05 Radył ą łę  
Miasta Gda ska z dnia 13 stycznia 2005 roku w sprawie zasad gospodarowania zasobemń  
komunalnych  lokali  u ytkowych,  czynszów  i  ich  p atno ci  oraz  podzia u  Miastaż ł ś ł  
Gda ska na strefy czynszowe ń – druk  nr 1517 stanowi za cznik nr 26 do protoko u.łą ł
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

Pan Waldemar Rydlewski – Kierownik Biura Zamiany Mieszkań
Referuj c Radnym przedmiotowy projekt uchwa y zaprezentowa  w formie multimedialneją ł ł  
koncepcj  zarz dzania  lokalami  u ytkowymi  w  mie cie  Gda sku.  ę ą ż ś ń Koncepcja  stanowi 
za cznik nr 27 do protoko u.łą ł
Przewodnicz cy Kazimierz Koralewski ą
Dzi kuj  bardzo.  Prezentacja  pokaza a  jak  widz  pewne  przes anki,  które  spowodowa yę ę ł ę ł ł  
zmiany,  które  s  zaznaczone  w  projekcie  uchwa y.  Panie  Dyrektorze,  czy  co  trzebaą ł ś  
dopowiedzie  do tego?ć

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Pan Przewodnicz cy  bardzo dobrze to uchwyci .  Prezentacja,  która tutaj  przed chwil  sią ł ą ę 
odby a, to jest w zasadzie wdro eniem uchwa y, która wesz a w ycie z ko cem marca tegoł ż ł ł ż ń  
roku, czyli uchwa a o najmie lokali u ytkowych z jedn  zmian , zasadnicz  zmian . Ona jestł ż ą ą ą ą  
ma o  widoczna  w  tej  poprawce,  ale  ona  jest  do  zasadnicza,  mianowicie,  do  tej  porył ść  
marketing le a  w Wydziale Gospodarki Komunalnej. ż ł

Pan Szczepan Lewna – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń
Skrócenie  drogi,  ale  to  ju  Pan  Rydlewski  o  tym  mówi ,  w a ciwie  wszystko  zosta oż ł ł ś ł  
powiedziane, je li s  pytania, mo e tak to postawmy. Prezentacja da a pe en obraz sprawy.ś ą ż ł ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Generalnie. Jest to skrócenie doj cia do zawarcia umowy najmu z potencjalnym najemc  iś ą  
przerzucenie  z  kolei  ci aru  i  odpowiedzialno ci  dochodów z  lokali  na  zak ad,  który  węż ś ł  
zasadzie zarz dza tymi lokalami, s d w a nie s  te poprawki. Ich jest niewiele. Z poprawki,ą ą ł ś ą  
która by  mo e jest troch  innego rodzaju, jest poprawka druga. Mianowicie dotychczas w § 3ć ż ę  
ust p  4 by o tak, e  przetarg by  rozstrzygany, kiedy oferty  wa ne z o y o przynajmnieję ł ż ł ż ł ż ł  
dwóch  oferentów.  Poniewa  mieli my  do  du y  odsetek  przetargów,  które  nie  zosta yż ś ść ż ł  

25



rozstrzygni te z uwagi z o enia jednej oferty, uznali my, e dla dobra dochodów miasta i nieę ł ż ś ż  
generowania kosztów pustych lokali b dziemy rozstrzyga  przetargi równie  kiedy z o onaę ć ż ł ż  
jest jedna oferta, ale tu wprowadzamy warunek, pod warunkiem, e post pienie o 20%  wż ą  
stosunku do stawki wywo awczej. ł

Jeszcze jedna sprawa. 
Chcieli my,  po rozmowie  z  Pani  Radn  Zofi  Gosz  i  Panem Prezydentem Szczepanemś ą ą ą  
Lewn ,  wprowadzi  jeszcze  w  formie  autopoprawki  dodatkowy ust p  8 w  §  12 -  to  są ć ę ą 
przepisy przej ciowe. Chodzi o zak ady opieki zdrowotnej. Sytuacja jest tego rodzaju, e jestś ł ż  
wiele zak adów opieki Zdrowotnej, które na dzie  dzisiejszy maj  zawarte umowy na czasł ń ą  
oznaczony, kiedy  takie umowy by y zawierane na okres 10 lat i doszli my do wniosku, aś ł ś  
zgodnie z t  uchwa a zoz-y b d  mia y zawarte umowy na czas nieoznaczony, przy czymą ł ę ą ł  
ochrona przed rozwi zaniem umowy jest  zapis  równie  w tej  uchwale,  e  Prezydent  nieą ż ż  
b dzie  móg  rozwi za  umowy  na  czas  oznaczony,  je eli  taki  podmiot  jest  w  trakcieę ł ą ć ż  
realizacji  kontraktu  na  wiadczenie  us ug  medycznych,  i  to  jest  jakby  wystarczaj ceś ł ą  
zabezpieczenie. Natomiast jest sytuacja taka, ze w tym okresie przej ciowym tym zoz-omś  
ko cz  si  umowy  zawarte  na  czas  oznaczony  i  nie  chcieliby my,  eby  one  by yń ą ę ś ż ł  
pokrzywdzone, i eby one mia y pierwsze stwo w najmie tych lokali, w których dotychczasż ł ń  

wiadcz  us ugi. ś ą ł

Proponujemy taki zapis:

„Podmioty wskazane w § 2 ust.3 punkt 14, którym dotychczasowa umowa najmu, zawarta na 
czas  oznaczony wygasa  przed  terminem obowi zywania  kontraktu  podpisanego przez  teną  
podmiot  w  ramach  refundacji  kosztów  leczenia  ze  rodków bud etu  pa stwa  posiadajś ż ń ą 
pierwsze stwo  najmu  zajmowanego  lokalu  w  trybie  bezprzetargowym  przed  innymiń  
podmiotami”.

Pan Szczepan Lewna – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń
To jest obecna nasza autopoprawka, sk adana teraz.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewski ą
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA:

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Podam Pa stwu przyk ad. ZOZ przy ul. Jaskó czej, umowa najmu ko czy si  dnia 31 grudniań ł ł ń ę  
2005 roku a kontrakt z Narodowym Funduszem maj  jeszcze na dwa lata. Gdyby tego zapisuą  
nie wprowadzono, to by by o tak, e by by konkurs ofert i oferty mog  by  wybrane nie przezł ż ł ą ć  
ten podmiot, który obecnie tam funkcjonuje.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewski ą
Ta uchwa a, która na dzie  dzisiejszy obowi zuje, ona przewiduje, e lokal, który nie jestł ń ą ż  
wolny prawnie i fizycznie i czas trwania dotychczasowej umowy ko czy si  przed dniemń ę  
zawarcia  umowy  z  nowym  najemc ,  takie  przypadki  ju  na  rynku  zauwa y em  i  mojeą ż ż ł  
pytanie wynika z pewnych sytuacji, które zaistnia y gdzie  na rynku. ł ś

Jaka jest polityka Pana Prezydenta, je li chodzi o podej cie do takich podmiotów? One gdzieś ś ś 
na rynku egzystuj  i zauwa yli my,  trudno nam si  jeszcze  mo e do tego tak konkretnieą ż ś ę ż  
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odnie . To znaczy, mo e to by  podmiot, który rzeczywi cie popada w d ugi, ale mo e tość ż ć ś ł ż  
by  podmiot, który normalnie  prosperuje,  tzn. ko czy  mu si  umowa najmu w czerwcu,ć ń ę  
wrze niu,  pa dzierniku,  on  tam  w  tym  lokalu  gospodaruje,  ma  tam  jakie  urz dzeniaś ź ś ą  
wmurowane, lokal jest urz dzony pod jego dzia alno  i teraz ten lokal idzie na przetarg, ktoą ł ść ś 
go przelicytowuje,  kto  inny lokal  przejmuje  i  praktycznie  podmiot, który  kilkana cie  latś ś  
dzia a , nagle ma tam zmieni  profil, czy co  w tym rodzaju. ł ł ć ś

Z czego wynika moje pytanie? Zastanawiam si , czy ten podmiot, który tam si  na tym rynkuę ę  
sprawdzi , bo dzia a  ile  lat, kto  go nagle przelicytowuje, próbuje swoj  now  inicjatyw ,ł ł ł ś ś ą ą ę  
ale to oczywi cie mo e mu nie wyj , co wówczas, bo lokal w pewnym momencie mo eś ż ść ż  
zosta  pusty,  bo tego poprzedniego najemcy  ju  nie  ma,  a  nowy  najemca  oczekiwa  nać ż ł  
przyk ad  wi kszych  zysków  z  tej  dzia alno ci,  ale  nie  wysz o  i  rezygnuje,  co  wtedy.ł ę ł ś ł  
Obserwuj  takie sprawy we Wrzeszczu, czy nie ma tam takiego niebezpiecze stwa, e lokaleę ń ż  
tam b d  sta y puste? Jak Pan Prezydent do tej sprawy podchodzi?ę ą ł

Pan Szczepan Lewna – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń
Zasady rynkowe w odniesieniu do dzia alno ci gospodarczej zostaj  utrzymane, ale one sł ś ą ą 
ograniczone  w  szeregu  przypadkach  sytuacjami,  w  których  zamiast  przetargu 
nieograniczonego  przeprowadzamy przetarg ograniczony. Umowy, które s  zawarte na czasą  
oznaczony do 31 grudnia, wygasa  z  31 grudnia i to by o wiadomo w momencie,  kiedy jł ą 
zawarli my, wi c ka dy mia  prawo, mo no  i obowi zek przystosowa  si  do tej sytuacji.ś ę ż ł ż ść ą ć ę  
Dotychczasowy najemca  jest  chroniony dwojako. Po pierwsze.  Je li  taka  b dzie  potrzebaś ę  
spo eczna,  w  tym  miedzy  innymi  akcentowana  przez  radnych,  mo liwe  jest  og aszanieł ż ł  
przetargu  ograniczonego,  czyli  –  je li  by  fryzjer,  to  lokal  idzie  na  fryzjera,  je li  by aś ł ś ł  
ksi garnia, to lokal idzie na ksi garni  itd., itd. to jest jeden element. ę ę ę

Drugi element polega na tym, e, je li jest przeprowadzony przetarg, zupe nie otwarty, alboż ś ł  
nie  otwarty,  ju  nie  ma  wi kszego  znaczenia,  je li  kto  wylicytowa  jak ,  to  jegoż ę ś ś ł ąś  
dotychczasowy najemca mo e wej  w miejsce  licytanta za  t  stawk  któr  wylicytoważ ść ą ę ą ł 
przyjmuj c t  wylicytowan  stawk . To jest drugi sposób ochrony, innej nie przewidziano.ą ą ą ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Nie ma mo e teraz okazji, eby analizowa  poszczególne punkty miasta,ę ę ż ż ć  
jak tam koniunktura wygl da na poszczególne bran e, ale ta uchwa a nie zmienia. Poprzednioą ż ł  
rzeczywi cie Prezydent móg  powiedzie , e klientowi ko czy si  umowa, np. 30 wrze nia,ś ł ć ż ń ę ś  
w zwi zku z tym ten lokal idzie na przetarg. W mi dzyczasie Prezydent zadecyduje, czy tamą ę  
b dzie przetarg nieograniczony, czy b dzie ograniczony?ę ę

Pan Szczepan Lewna – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń
Tak, ale to nie b dzie dlatego, e Prezydent chce. Ta decyzja musi mie  powody, albo jest toę ż ć  
np.  wniosek  Izby  Rzemie lniczej  w  odniesieniu  do gin cych  zawodów,  albo np.  wnioskiś ą  
radnych, bo tam jest potrzebna tego rodzaju dzia alno  a nie inna, te s ynne kwestionowaneł ść ł  
przez  Pa stwa  banki,  tego  rodzaju  sytuacje  i  wnioski  b d  rozpatrywane.  Pozostaje  teń ę ą ż 
jeszcze inna kwestia a mianowicie atrakcyjno ci turystycznej, tu chodzi g ównie o G ówneś ł ł  
Miasto.  Sposób  zagospodarowania  lokali  u ytkowych  mi dzy  innymi  przes dza  oż ę ą  
atrakcyjno ci turystycznej ca ej Starówki, w zwi zku z tym wa ne jest eby tam by y dzie aś ł ą ż ż ł ł  
sztuki,  pami tki,  restauracje  itd.  itd.  te  wszystkie  wzgl dy  razem,  przy  czym  inicjatywaą ę  
radnych te  jest mo liwa, np. pozostawi  szewca, krawca, sklep pasmanteryjny itd. to te  jestż ż ć ż  
mo liwy przetarg ograniczony.ż
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Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
A je eli nie b dzie rozstrzygni cia?ż ę ę

Pan Szczepan Lewna – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń
Je li nie ma r0ozstrzygniecia przetargu, to jest procedura drugi przetarg i konkurs ofert.ś

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Za ka dym razem dotychczasowy najemca mo e z o y  ofert  i ma prawo pierwsze stważ ż ł ż ć ę ń  
najmu za najwy ej wylicytowan  stawk , nawet, gdy nie bierze udzia u w przetargu oferujeż ą ę ł  
mu si  prawo pierwsze stwa najmu, informuj c go jaka stawka jest najwy sza.ę ń ą ż

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Dotychczasowy system najmu lokali, który funkcjonuje w mie cie jest zbyt biurokratyczny iś  
nale a oby co  w tym wzgl dzie zrobi  i ten projekt to proponuje, my l , e nie mo emyż ł ś ę ć ś ę ż ż  
dopuszcza  do sze ciokrotnych przetargów i do tego, ze te lokale kilka lat sta y puste. Tenć ś ł  
program uchwa y daje mo liwo  szybszych rozstrzygni  w tym wzgl dzie.ł ż ść ęć ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy  s  jeszcze  jakie  uwagi?  Poniewa  nie  ma,  zamykam  dyskusj  i  przechodzimy  doą ś ż ę  
g osowania.ł

Ustalenia: 
Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMGń ł  
zmieniaj cej uchwa  Nr XXXIV/1045/05 Rady Miasta Gda ska z dnia 13 stycznia 2005ą łę ń  
roku  w  sprawie  zasad  gospodarowania  zasobem  komunalnych  lokali  u ytkowych,ż  
czynszów i ich p atno ci oraz podzia u Miasta Gda ska na strefy czynszowe, zawartej wł ś ł ń  
druku  nr 1517 wraz z przyj t  przez Pana Szczepana Lewn  – Zast pc  Prezydenta Miastaę ą ę ę ę  

Gda ska autopoprawk  o nast puj cejń ą ę ą     tre ci:ś  

W § 12 uchwa y dodaje si  nowy ust. 8 w brzmieniu:ł ę

„Podmioty wskazane w § 2 ust.3 punkt 14, którym dotychczasowa umowa najmu, zawarta na 
czas  oznaczony wygasa  przed  terminem obowi zywania  kontraktu  podpisanego przez  teną  
podmiot  w  ramach  refundacji  kosztów  leczenia  ze  rodków bud etu  pa stwa  posiadajś ż ń ą 
pierwsze stwo  najmu  zajmowanego  lokalu  w  trybie  bezprzetargowym  przed  innymiń  
podmiotami”?

G osowanie:ł
Komisja  jednog o nie  6  g osami  za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1517 wraz z w/w autopoprawk . ł ą

Opinia Nr 67-11/379/74/2005 stanowi za cznik nr 28 do protoko u.łą ł
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PUNKT - 11
Opiniowanie przydzia u lokali u ytkowych, przydzielanych w trybie bezprzetargowym.ł ż
Przedstawia: Radny Wies aw Kami ski –  Przewodnicz cy Zespo u ds. Lokali U ytkowych,ł ń ą ł ż  
Handlu i Us ug KPGiM RMGł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewski ą
Prosz  Pa stwa.ę ń

1. Pierwsza sprawa w tym punkcie. Pa stwo Radni otrzymali  protokó  zespo u dotycz cyń ł ł ą  
lokalu  u ytkowego,  przy  ul.  Miszewskiego.  ż Protokó  stanowi  za cznik  nr  29  doł łą  
protoko u.ł     

Wnioski na te same pomieszczenia z o y y dwa podmioty, czyli Unia Demokratyczna Kobietł ż ł  
i Stowarzyszenie Antymobbingowe, które przekaza o mi tak  informacj , e z o y o wniosekł ą ę ż ł ż ł  
na  wszystkie  pomieszczenia.  Natomiast  w  protokole  Zespo u  jest  naapisane,  eł ż  
Stowarzyszenie Antymobbingowe z o y o wniosek tylko na jedno pomieszczenie, tj. na pokójł ż ł  
304,  tak  wynika  z  dokumentacji,  która  zosta a  z o ona  w  Urz dzie  Miejskim,  ał ł ż ę  
Stowarzyszenie  z o y o  wniosek  na  wszystkie  pomieszczenia  do  Gda skiego  Zarz duł ż ł ń ą  
Nieruchomo ci Komunalnych i z tego mo e wynika ta nie cis o . ś ż ś ł ść

Wobec tego nie chcia bym eby my, jako Komisja zostali postawieni w takiej sytuacji, eł ż ś ż  
podejmujemy  decyzj ,  e  zaopiniujemy  t  spraw  a  pó niej  b dziemy  j  odkr cali,  boę ż ę ę ź ę ą ę  
wniosek by  z o ony w innej tre ci. Jakie jest Pa stwa stanowisko w tej sprawie?ł ł ż ś ń

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Gdzie  Unia  Demokratyczna  dotychczas  zajmowa a  pomieszczenia  i  gdzie  zajmowa oł ł  
pomieszczenia to Stowarzyszenie Antymobbingowe?

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Unia Demokratyczna jest na pierwszym pi trze i chce rozszerzy  swoj  siedzib  o nast pneę ć ą ę ę  
cztery pokoje, natomiast Stowarzyszenie Antymobbingowe go ci o na trzecim pi trze, te  naś ł ę ż  
Miszewskiego, wtedy, kiedy lokal nale a  do Chrze cija skiej Demokracji. Teraz o te pokojeż ł ś ń  
wnioski z o y y i Unia Demokracji i Stowarzyszenie Antymobbingowe. ł ż ł

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Jak  powierzchni  zajmowa o Stowarzyszenie Antymobbingowe?ą ę ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Stowarzyszenie  nie  by o  do  tej  pory  najemc ,  tylko  go ci o  w  lokalu  Chrze cija skiejł ą ś ł ś ń  
Demokracji.

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Z tego, co  ja  wiem,  to  Stowarzyszenie  Antymobbingowe mia o  pi kne  pomieszczenia  nał ę  
Wysepce, nie wiem dlaczego ten lokal opu cili.ś
Natomiast wiem, e obydwa Stowarzyszenia otrzymuj  granty na dzia alno .ż ą ł ść
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Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Nie  ma  przedstawiciela  Wydzia u  Gospodarki  Komunalnej  i  nie  mo emy tych informacjił ż  
potwierdzi ,  bo Stowarzyszenie  Antymobbingowe zwróci o  si  z  wnioskiem do GZNK  ić ł ę  
pismo to trafi o równie  do Wydzia u Gospodarki Komunalnej w Urz dzie Miejskim.ł ż ł ę

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Wobec  tego,  e  mamy  pewne  problemy,  do  ko ca  nie  mo emy  zasi gn  informacji,ż ń ż ę ąć  
proponuj  w dniu dzisiejszym nie wydawa  opinii do tej sprawy. Skontaktowa  si  z tymię ć ć ę  
dwoma podmiotami i zapyta  si , czy jednemu podmiotowi wystarczy jedno pomieszczenie,ć ę  
czy  mo e trzeba zaproponowa  inne pomieszczenia  i  rozpatrzy  ten punkt na nast pnymż ć ć ę  
posiedzeniu Komisji.

Ustalenia Komisji:
Komisja postanowi a w dniu dzisiejszym nie wydawa  opinii w przedmiotowym temacie.ł ć  
Zespó  Komisji przeprowadzi wizj  lokaln  na miejscu lokalizacji lokalu, czyli przy ul.ł ę ą  
Miszewskiego  i  po  odbyciu  tej  wizji  Komisja  przyjmie  ten  punkt  na  najbli szeż  
posiedzenie.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa. ę ń
Druga sprawa w punkcie dotycz cym wydania opinii w sprawie lokali u ytkowych, toą ż  
Wniosek Prezydenta  w sprawie  zamiany  lokalu  u ytkowego o pow.  25,34 mż 2  przy  ul. 
Leczkowa 19 w Gda sku Wrzeszczu na lokal u ytkowy o pow. 56,56 mń ż 2 + piwnica o pow. 
19,62 m2 przy ul. Powsta ców Warszawskich 17 w Gda sku,ń ń  wniosek stanowi za cznikłą  
nr 30 do protoko u. ł

We wniosku Prezydent napisa , e miasto odzyska zad u enie, jakie powsta o na tym lokaluł ż ł ż ł  
we Wrzeszczu, czyli miasto na tej zamianie zyska. Rozumiem, e strony wyrazi y zgod  naż ł ę  
tak  zamian ?ą ę

Pan Szczepan Lewna – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń
Tak.

Ustalenia: 
Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym wydaniem opinii w sprawie lokali u ytkowych,ń ż  
to Wniosek Prezydenta  w sprawie  zamiany  lokalu  u ytkowego o pow.  25,34 mż 2  przy  ul. 
Leczkowa 19 w Gda sku Wrzeszczu na lokal u ytkowy o pow. 56,56 mń ż 2  + piwnica o pow. 
19,62 m2 przy ul. Powsta ców Warszawskich 17 w Gda sku ?ń ń

G osowanie:ł
Komisja jednog o nie – 5 g osami za - pozytywnie zaopiniowa a wniosek w sprawie zamianył ś ł ł  
lokalu u ytkowego o pow. 25,34 mż  2    przy ul. Leczkowa 19 w Gda sku Wrzeszczu na lokalń   
u ytkowy o pow. 56,56 mż  2   + piwnica o pow. 19,62 m  2   przy ul. Powsta ców Warszawskich 17ń   
w Gda sku dla wnioskodawców, Pa stwa Danuty i Leszka Mazurów.ń ń
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PUNKT - 12
Wolne wnioski, sprawy bie ce, korespondencja.żą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy s  jakie  sprawy, wolne wnioski  ze strony Pa stwa Radnych?ą ś ń

Poniewa  nie  ma  adnych  spraw  z  Pa stwa  strony,  porz dek  obrad  Komisji  zostaż ż ń ą ł 
wyczerpany,  zamykam  posiedzenie.  Zapraszam  Pa stwa  na  nast pne  posiedzenie,  któreń ę  
odb dzie si  20 wrze nia. Projekt porz dku dostarczony zostanie Pa stwu do skrytek.ę ę ś ą ń

Na tym posiedzenie zosta o zako czone – godz. 18,30.ł ń

Przewodnicz cyą
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej

Kazimierz Koralewski

Protokó  sporz dzi a:ł ą ł

El bieta Wajs - Deyckż
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